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 Do Pardubic se sjedou šachoví mistři 

5plus2 - 1.7.2016 

rubrika: Pardubicko a Chrudimsko - strana: 24 - autor: (lat) 

KRÁTCE PARDUBICE / Opanuje největší český otevřený turnaj v šachu 

stejně jako loni velmistr Viktor Láznička? Jasno bude na 27. ročníku 

mezinárodního festivalu šachu, bridže a her, který se koná od 14. července do 

31. července v pardubické Tip sport aréně. Festival se... 

 

Kam za sportem 

Znojemský deník - 1.7.2016 

rubrika: Sport / Na Znojemsku - strana: 21 

PÁTEK ŠACHY: 16.00 Open Duras BVK, mezinárodní turnaj v Brne, herna v 

areálu sokolovny ve Vážného ul. v Reckovicích. SOBOTA JEZDECTVÍ: 13.30 

Dostihový den v Brne, areál Dvorska v Turanech. ŠACHY: 16.00 Open Duras 

BVK, mezinárodní turnaj v Brne, herna sokolovny ve Vážného... 

 

V Karviné startuje jubilejní ročník šachového turnaje 

Frýdecko-místecký a třinecký deník +6 - 1.7.2016 

rubrika: Sport / Z kraje - strana: 21 - autor: (oh) 

Karviná – Tradiční červencový termín patří v Karviné mezinárodnímu a 

každoročně solidně obsazenému turnaji v šachu. V době od 2. do 10. července 

zde proběhne Karviná Open 2016 aneb turnaj, který je znám pod názvem O 

pohár primátora města Karviné Tomáše Hanzla.... 

 

 

Chtěl jsem být důchodcem! 

Blesk - 1.7.2016 

rubrika: Politika - strana: 02 - autor: (čad) 

jako kluk chtěl být prezidentem. „Nejsme v Americe, 

kde všechny děti touží být prezidentem,“ dodal. 

Prozradil, že jeho nejoblíbenějším sportem jsou šachy. 

„To je jediný sport, kde se nefauluje,“ zdůraznil. 

 

Kulturní dům bude patřit šachistům 

Klatovský deník - 1.7.2016 

rubrika: Sport / Klatovsko - strana: 23 - autor: TOMÁŠ KANTA 

Šachy Klatovy – Tradiční mezinárodní šachový turnaj O pohár města Klatov 

startuje v klatovském kulturním domě již zítra. Dvacátý čtvrtý ročník turnaje je zároveň 

přeborem České obce sokolské v šachu mužů, žen a mládeže a Sokolské župy Šumavské. Hrát 

se... 



Bohuslav Štěpánek byl v Táboře vždy hodně vidět. Právě dnes by oslavil 125. 

narozeniny 

Táborský deník - 1.7.2016 

rubrika: Táborsko - strana: 03 - autor: (vrk, aš) 

Bohuslav Štěpánek v roli kantora.Autor: Archiv TD 

Stal se prvním ředitelem táborské zdravotnické školy, 

spoluzakládal první táborský šachový kroužek, jako 

sbormistr řídil zpěváky v Hlaholu, dirigoval hudebníky 

v Bolechu. Prvního července to bylo 125 let, co se 

narodila významná osobnost Tábora, Bohuslav 

Štěpánek. 

 

Ačkoli nebyl táborským rodákem, k tomuto městu 

neodmyslitelně patřil a rozhodně se zařadil po bok výrazných a výjimečných občanů Tábora. 

Města, kde dodnes žijí jeho potomci. 

Patří k nim hned několik pravnoučat, praneteří či prasynovců, ale hlavně dcera Jarmila 

Jiřincová. „Zprvu tatínek hrával šachy jen se strejdou, později přibrali do party i mě. 

S bratrem jsme pak hráli závodně za TJ Tábor. Škoda, že hudební nadání jsem nepodědila", 

vzpomíná na svého otce. 

Pro širší rodinu Bohuslava Štěpánka ale „co Čech, to muzikant", platí. Muzikální jsou 

všechna jeho pravnoučata. Hudbu vystudovali tři vnoučata jeho bratra a do rodiny Štěpánků 

se přiženil i současný dirigent Bolechu Jiří Sycha. 

Do Tábora se rodina Bohuslava Štěpánka přistěhovala, když mu bylo deset let. Jeho otec se 

v té době stal řídícím učitelem v Klokotech. A od té doby mladý Bohuslav, s výjimkou studií 

v Praze, první světové války a tříletého učitelování ve Stádlci, už město neopustil. 

Maturoval na reálce a pak se vydal ve šlépějích otce a stal se učitelem na chlapecké obecné 

škole, která bývala na Starém Městě, později vyučoval dívky ženská povolání. Ve funkci 

ředitele této školy se pak podílel i na jejím přerodu na zdravotnickou školu. 

Jako učitele si jej pamatuje Jindřich Buben, jenž v Táboře před svou emigrací vedl turisty. 

Dnes je mu už přes 80 let a žije ve Vlkově. 

„Jeho osobnost byla hned viditelná, či zvláště slyšitelná všude a stále. Byl totiž klavírista, 

který neustále s žákyněmi zpíval a doprovázel je při tom na klavír. Žákyňky zpívaly stále a 

rády. Štěpánek patřil k jejich dennímu projevu. Považovaly ho trochu za svého dědečka, který 

s nimi koná milovanou činnost. Já jsem tehdy pochopil, jaká je práce dobrého kantora," 

vzpomíná Jindřich Buben, jenž na zdravotnické škole začínal svoji pedagogickou kariéru. 

Nejen do vzpomínek svých žáků, jako hudebník se Štěpánek zapsal především do života 

v Táboře. Své všestranné nadání využil v Hlaholu i Bolechu, kde začal jako houslista a 

violista a od roku 1933 kolegy dirigoval. 

„Hráče vedl účelně a rozvážně. Svému orchestru byl spolehlivým lodivodem a cenil si 

obětavé spolupráce a dovednosti všech jeho členů. Často je chodil sám zvát do zkoušek. 

Opakoval cesty k liknavcům, bezmezně trpělivý, taktní a přátelský," těmito slovy Štěpánkovo 

nasazení pro orchestr popsal Josef Zenkl, herec a režisér táborského ochotnického spolku. 

A ještě jednu stopu v Táboře Bohuslav Štěpánek zanechal. Byl nadšeným šachistou a 

propagátorem šachu. Z Klokot, kde se díky jeho otci odehrál v roce 1907 první studentský 

šachový turnaj, se hra přestěhovala do táborských sadů. Hrálo se v altáncích i na lavičkách. 

http://taborsky.denik.cz/galerie/foto.html?mm=hotova-velka


Ve školách, kde on a jeho bratr Josef studovali, znal šachy každý student. Až to některé 

profesory pohoršovalo. V roce 1914 se Bohuslav Štěpánek podílel na založení prvního 

táborského šachového kroužku. 

Jeho životní pouť skončila 17. ledna roku 1962. 

 

Hup do vody 

Děčínský deník +24 - 1.7.2016 

rubrika: Jak na to - strana: 15 

... Gellért. Všude najdete krásně teplou minerální vodu, blahodárně působící na 

pohybový aparát, několik bazénů, sauny a narazíte i na šachové stolky 

umístěné přímo v bazénu. KAM S DĚTMI Pokud pojedete s rodinou, nejspíš 

se vám bude hodit největší maďarský... 

 

Někdejší šachistka Eaglová chce vést britské labouristy 

Právo - 1.7.2016 

rubrika: Ze zahraničí - strana: 13 - autor: (DVS) 

... ekonomické následky tohoto rozhodnutí,“ řekla. Má sestru – 

dvojče, matka byla švadlena a otec dělník v tiskárně. Ten ji naučil 

dobře hrát šachy – stala se mistryní Británie hráčů do 18 let a stejně 

jako sestra zápolila za šachistický tým Oxfordské univerzity. 

 

V Třebíči skončil šachový turnaj 

Třebíčský deník - 1.7.2016 

rubrika: U nás doma - strana: 17 - autor: (ca) 

... turnaje Jiřímu Siebenburgerovi. Turnaj byl zároveň přeborem Vysočiny jednotlivců, žen, 

seniorů a kategorií H20, H18, D20 a D18 v klasickém šachu. Pořadí Krajského přeboru 

Vysočina pro rok 2016 podle jednotlivých kategoií: Muži: 1. Petr Walek, ŠK Caissa Třebíč. 

Ženy: 1. Ev... 

 

Šachisté se utkají v Družbě 

5plus2 - 1.7.2016 

rubrika: Domažlicko a Klatovsko - strana: 24 - autor: (lad) 

... města Klatov odstartuje 2. července v obvyklých prostorách kulturního 

domu Družba. Turnaj je zároveň Přeborem České obce sokolské v šachu mužů, žen a mládeže 

a Župy Šumavské. Organizátoři v čele s novým ředitelem turnaje Pavlem Hrdlicou hlásí 

značný nárůst... 

 

 

 

 



Prezident předával vysvědčení a besedoval se studenty 

denik.cz - 1.7.2016 

rubrika: Kraj Vysočina - strana: 00 

Třebíč - V Kraji Vysočina ve čtvrtek převzalo vysvědčení 64 tisíc 

žáků. Jen čtrnáct z nich však přímo z rukou prezidenta Miloše 

Zemana. Ten předal vysvědčení nejlepším studentům Střední 

průmyslové školy v Třebíči. 

 

 

Šachy i piano venku naráží na nezájem 

Znojemský deník - 2.7.2016 

rubrika: Titulní strana - strana: 01 - autor: ILONA PERGROVÁ 

zahrát si šachy pod širým nebem. Zatím nepochodili. Znojmo – Na nezájem 

radnice narazila v těchto dnech skupina lidí, která se snažila umístit na 

Komenského náměstí ve Znojmě šachový stolek. Nadšenci ale doufají, že 

společně s úředníky a představiteli města vhodné... 

 

Rozlouskněte tři letní rébusy 

Rokycanský deník - 2.7.2016 

rubrika: Sport - Rokycansko - strana: 18 

Šachové okénko Řídí: Tomáš Zach, Kařez 167, 338 08 p. Zbiroh e-mail: zacht@tiscali.cz 

Problém č. 19: Bílý táhl 1. Jg3. Byl to dobrý tah, nebo měl lepší? Pokud ano, co byste 

navrhovali a s jakým výsledkem? Problém č. 20: Krkolomné postavení. Bílý – přední... 

 

Jak tráví prezident Zeman dovolenou 

TV Nova - 2.7.2016 

pořad: Televizní noviny - vysíláno: 19:30 - pořadí zprávy: 05 

... tráví volno, dostáváme. místní obyvatel -------------------- O politice nemluvíme, tý má dost 

na Hradě. Když je potřeba, tak se dají šachy, no. Michaela ŠMÍDOVÁ, redaktorka -------------

------- Na svoji tradiční každoroční projížďku na rybníku by prezident mohl... 

 

 

Chvilka nad šachovnicí řídí Jan Kalendovský 

Vyškovský deník +5 - 2.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 17 

... Vlastimil Babula, Vojtěch Plát. Ženy: Joanna Worek, Kristýna Havlíková, 

Tereza Rodshtein, Karolína Olšarová, Olga Sikorová. Řekli o šachu: „Hra 

samotná je mnohem důležitější než výsledek“ (Alexej Širov) Josef Drnek 

Národní politika 1919 Mat 3. tahem. Řešení... 

 

http://trebicsky.denik.cz/galerie/prezident-vysvedceni-prumyslovka-tr16-3006.html?mm=7069766


Šachy pod širým nebem? Znojmo zatím nemá zájem. Místo hledá i piano 

denik.cz - 3.7.2016 

rubrika: Jihomoravský kraj - strana: 00 

Znojmo – Na nezájem radnice narazila v těchto dnech skupina lidí, která se snažila umístit na 

Komenského náměstí ve Znojmě šachový stolek. Nadšenci ale doufají, že společně s úředníky 

a představiteli města vhodné místo najdou. Venkovní šachy by také mohly putovat do některé 

z okolních vesnic či oživit znojemské kavárny či restaurace. 

Prozatím ale mají úředníci města jasno. „Žádosti jsme nevyhověli proto, že záměr 

nekoresponduje s architektonickým pojetím Komenského náměstí. Případný další postup je 

nyní na žadateli. O podobném oživení jiných prostor ve Znojmě město prozatím neuvažuje," 

tlumočila stanovisko radnice asistentka mluvčí města Taťána Pavelková. 

Lidé, kteří stojí za spolkem Znojmu, se ale nevzdávají. „Napíšeme městu dopis, ve kterém 

požádáme o vytipování tří možných lokalit. Pokud neuspějeme, poptáme se v nejbližším 

okolí. Napadají mě třeba Dobšice. Možností je i soukromník, který by byl ochotný poskytnout 

svůj prostor," naznačil Jakub Krainer. 

Připravené jsou hned tři betonové stolky se šachovnicí. „Oslovil jsem šachové oddíly z 

okolních vesnic, zatím je ale vše v řešení," podotkl Radek Skoumal, který je členem spolku. 

Kromě šachových stolků řeší nadšenci, kteří chtějí oživit ulice Znojma, také otázku, kam letos 

umístí piano. Projekt „piano na ulici" slavil ve Znojmě svou premiéru loni. V koncertní síň 

pod širým nebem se na léto proměnilo prostranství před obchodním domem Dyje. Nyní zde 

ale příznivci muzicírování v centru města hledají piáno marně. „Chtěli jsme dát prostor také 

dalším subjektům či zájemcům o tuto skvělou službu," vysvětlil ředitel obchodního domu 

Vlastimil Pfeffer. 

Nyní bude rozhodnutí opět na městě. „Jako dobré místo se nám jeví průchod mezi obchodním 

domem a radnicí, který je uzamykatelný," poukázal Krainer. Doufá, že přes léto najdou své 

místo nejen šachové stolky, ale i piano. 

Loni se organizátoři potýkali s několika stížnostmi na noční hraní. Proto pak na noc nástroj 

zamykali. 

 

MČR školních týmů v šachu 

Českolipský deník - 4.7.2016 

rubrika: U nás doma - strana: 17 - autor: (jaj) 

... 4:0, ale pak se střídaly úspěchy a prohry. Všechny zápasy byly velmi 

dramatické. Šachisté na této soutěži už rozhodně vědí, co šachy znamenají, a 

svou kůži nedávají zadarmo. Samozřejmě chyby, ke konci i z únavy, se 

objevovaly u nás i u soupeřů. Hladce... 

 

  



Lázeňský park oživil nový šachový stolek 

Chebský deník - 4.7.2016 

rubrika: Chebsko - strana: 03 - autor: (bur) 

Mariánské Lázně - Originální šachový stolek, který je doplněný 

pamětní cedulkou, se nově nachází v parku v Mariánských Lázních. 

U stolku se nachází dvě betonové stokilové židle a celý stůl váží půl 

tuny. Jeho šířka je přitom 80 centimetrů a jeho výroba přišla na patnáct tisíc korun. 

 

Praha 5: Petr Lachnit zve na 18. ročník šachového turnaje SENIOR-KA 2016 

parlamentnilisty.cz - 4.7.2016 

rubrika: Obce voličům - strana: 00 - autor: PV 

V sobotu 1. října 2016 se sjedou na Smíchov dříve narození přátelé hry královské, aby u 

příležitosti Mezinárodního dne seniorů, odehráli již poosmnácté šachový turnaj 

SENIOR-KA.  

Foto: Hans Štembera, Popisek: Petr Lachnit  

Mezinárodní turnaj pod záštitou radního JUDr. Petra Lachnita 

proběhne v zasedací síni Úřadu městské části Prahy 5, 

Štefánkova 13. 

Hrát se bude od 9.00 hodin podle pravidel FIDE pro „Rapid šach“, na 7 kol, 2x20 minut. 

Zúčastnit se mohou ženy narozené do 1.1 1967 a muži narození do 1.1.1957, bez ohledu  na 

šachové tituly a registraci. Nejlepší hráči na prvních třech místech ve  všech čtyřech 

kategoriích budou oceněni. Hlavní cenou je Putovní pohár příspěvkové organizace Centru 

sociální a ošetřovatelské pomoci Praha 5. 

Kapacita síně je 120 hráčů a předem přihlášení budou mít účast zajištěnou. Přihlášky přijímá 

hlavní organizátor turnaje: 

Centrum sociální a ošetřovatelské pomoci Praha 5, p.o. 

Eva Krčmářová 

nám. 14. října 11 

150 00  Praha 5 

 

Favorité v 1. kole vyhráli 

Klatovský deník - 4.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 15 - autor: TOMÁŠ KANTA 

Šachy V sobotu začal 24. ročník šachového turnaje O pohár města Klatov 

Klatovy – Krátce po 16. hodině odstartoval v sobotu v klatovském kulturním 

domě již 24. ročník mezinárodního šachového turnaje O pohár města Klatov. 

Při slavnostním zahájení za účasti starosty... 

  

http://chebsky.denik.cz/galerie/lazensky-park-ozivil-novy-sachovy-stolek.html?mm=7078768


Prezident mezi lidmi 

TV Barrandov - 6.7.2016 

pořad: Naše zprávy - vysíláno: 18:30 - pořadí zprávy: 08 

... do aktuální politické situace. Miloš ZEMAN, prezident republiky -------------------- Dal 

jsem tehdy dvěma ministrům, Chovancovi a Babišovi šachové hodiny, které ukazovaly za pět 

minut dvanáct. Začínám mít pocit, že teď je za tři minuty dvanáct. Zuzana DUZBABOVÁ,... 

 

 

PŘEBORNÍKEM SE STAL HUSTOPEČAN MARKOVIČ 

Nový život - zpravodajský týdeník - 7.7.2016 

rubrika: Sport - Z regionu - strana: 09 

... senátora Jana Hajdy. Pro výkonnostní hráče byl turnaj okresním 

přeborem. Přeborníkem se stal jediný držitel titulu „Mistr mezinárodní šachové federace 

FIDE“ a historicky nejúspěšnější hráč okresních přeborů Ivan Markovič z Hustopečí. Za ním 

se umístil Jan Kocáb... 

 

V čele se osamostatnil Petr Hollan 

Klatovský deník - 7.7.2016 

rubrika: Sport / Klatovsko - strana: 18 - autor: Milan Fürbacher st. 

Šachy Klatovy – Šachový festival O pohár města Klatov, který se hraje v 

tamním kulturním domě, je v plném proudu. NĚKTEŘÍ TAKTIZUJÍ V hlavním 

turnaji UniLeasing Open se po 4. kole v čele osamostatnil FM Petr Hollan, 

který dosud vždy plně bodoval. Půlbodovou ztrátu má... 

 

 

Na 64 polích 

Vyškovský deník +5 - 7.7.2016 

rubrika: Sport/Na jižní Moravě/Seriál - strana: 17 - autor: (kal) 

července 2016. Švýcarský systém na 5 kol se zápočtem na listinu Elo ČR. V 

sobotu 9. července bude turnaj ukončen rapidem v 9.00 hod, a poté 

Fischerovými šachy od 16 hodin. 

 

Mariánské Lázně lákají na šachovnici 

Mladá fronta DNES - 8.7.2016 

rubrika: Kraj Karlovarský - strana: 15 - autor: — Petr Przeczek 

Samostatnou kapitolou jsou šachové figurky. Zájemci o hru si 

mohou přinést vlastní, nebo si zapůjčit originální v 

mariánskolázeňském infocentru, odkud je to ke stolku kousek. 

Vyrobil je tachovský truhlář Radek Kühnel, který už v minulosti 

pro město pracoval. „Šachové... 



Petr Neuman se výhrou v nejdelší partii kola vyšvihl na třetí místo 

Klatovský deník - 8.7.2016 

rubrika: Sport/Klatovsko - strana: 20 - autor: Milan Fürbacher st. 

Šachy Klatovy – V 5. kole mezinárodního šachového turnaje O pohár města 

Klatov se na předních deseti šachovnicích hlavního turnaje UniLeasing Open hráčům v 

polovině partií nechtělo jít do rizika, takže zprvu do výsledkové listiny naskakovaly téměř 

výhradně... 

 

Kdy a kam v regionu za sportem 

Klatovský deník - 8.7.2016 

rubrika: Sport/Klatovsko - strana: 20 - autor: (tk) 

855 285. ŠACHY Kulturní dům Klatovy O pohár města Klatov – 24. 

ročník: SO 2. července – NE 10. července; turnaje UniLeasing Open (jen 

pro registrované) a Sophia Cup (i pro neregistrované); začátek kol: v 16 

hodin (8. 7. ve 14 hodin, 10. 7. v 9 hodin); doplňkový turnaje v... 

 

Novojičínská knihovna připravila souboj v Deskohraní 

polar.cz - 8.7.2016 

rubrika: Nový Jičín - strana: 00 - autor: Petra Dorazilová 

Knihovna je obvykle místem, kde se lidé chovají tiše a soustředí se na výběr literatury. Ta v 

Novém Jičíně teď ale zažila pravý opak. V rámci prázdninového programu se tu děti oddávaly 

vášnivému zápolení ve stolních hrách. Vybírat mohly z nabídky novinek zaměřených na 

logiku a nechybělo ani klasické Člověče, nezlob se. 

V novojičínské městské knihovně to v dětském oddělení hučelo jako v úlu. Nikomu to ovšem 

nevadilo, ba naopak. Děti se tu v rámci prázdninového dopoledne sešly na 1. ročníku 

Deskohraní.  

“Děti se rychle zapojily a seznámily se. nejdříve byly takové ty tendence, že chtějí hrát se 

sourozencem, s kamarádem, ale podařilo se nám je roztrhnout, aby si zahráli jednak logické 

hry, jednak kvízové třeba,” uvedla Radmila Grofová, knihovnice dětského oddělení.  

“Dneska už jsem hrál šachy, Tic tac bum a teď hrajeme karty,” prozradil jeden z účastníků 

akce. “Já už jsem vyzkoušel Tic tac, byla to zábava, hrozně jsme se u toho nasmáli,” přidal se 

další. “A teď u člověče, nezlob se je to taky sranda,” dodal třetí spoluhráč.  

Všechny tyto hry teď zakoupila knihovna nově a uvažuje o tom, že nezůstanou ležet schované 

ve skříni až do druhého ročníku Deskohraní. Děti si je budou moci půjčovat jako knihy.  

”Samozřejmě bude to bezplatná služba, ale musíme garantovat, ať ty hry se vrátí v pořádku. S 

tím, že postupně bychom některé hry, o které by byl zájem, dokupovali,” potvrdila Radmila 

Grofová.  

Nabídku her by knihovna chtěla rozšířit zejména o dražší a naučné tituly.  

“Přemýšlíme, že bychom koupili takové to Česko, Svět, takové ty, které ty děti i rozvíjejí,” 

upřesnila knihovnice dětského oddělení.  

Hravé prázdniny v novojičínské knihovně Deskohraním rozhodně nekončí. Další dny 

nabídnou třeba školu discgolfu a tvořivé dílny. 



Plavečák je na návštěvníky připraven 

Strakonický deník - 8.7.2016 

rubrika: Strakonicko - strana: 03 - autor: MICHAELA HOLMANOVÁ 

... na minigolf, stolní tenis, líný tenis, na basketbal, nohejbal a velmi oblíbený 

plážový volejbal. Součástí areálu jsou i velké zahradní šachy. Pokud náhodou 

návštěvníky přepadne hlad, mají k dispozici dva bufety. Vedoucí areálu Karel Dvořák 

prozradil, že nejvíce... 

 

Čtvrtek byl pro Klatovské v A turnaji vítězným dnem 

Klatovský deník - 9.7.2016 

rubrika: Sport/Klatvosko - strana: 18 - autor: TOMÁŠ KANTA 

kolo se hrálo již od 14 hodin, jelikož večer byl na programu turnaj v 

bleskovém šachu. Výsledky přineseme v pondělí. Slovníček GM = 

mezinárodní velmistr IM = mezinárodní mistr FM = FIDE mistr (FIDE – 

název světové šachové federace) 

 

 

Chvilka nad šachovnicí 

Vyškovský deník +5 - 9.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 21 

seniori), Vladimír Pavlík (ŠK Kurim – H18), Petr Zuziak (ŠK Duras BVK – 

H20), Olga Dvoráková (Spartak Adamov – D18), Daniela Dumková (Šachy 

Zastávka – D20)? Rekli o šachu: „Volný pešec je tím silnejší, cím více figur je 

vymeneno.“ (José Raul Capablanca) Josef... 

 

 

Mariánské Lázně lákají do parku na netradiční šachovnici z betonu 

vary.iDNES.cz - 10.7.2016 

rubrika: Karlovy Vary / Vary - zprávy - strana: 00 - autor: 5plus2.cz, Petr Przeczek 

alší novou pouliční atrakci mají k dispozici návštěvníci Mariánských Lázní. Po sousoší 

monarchů na okraji lázeňského centra je to designový šachový stolek v parku u jezírka.  

Betonový šachový stolek v mariánskolázeňském parku. | foto: Martin Stolař, 

MAFRA  

Originální šachový stolek a židličky jsou v provozu už několik 

dnů. První partii si při slavnostním odhalení zahrál 

mariánskolázeňský starosta Petr Třešňák a předseda městské 

rady družebního německého města Bad Homburg Alfred 

Etzrodt. 

„Partie skončila poctivou remízou,“ poznamenal mariánskolázeňský starosta. 

Šachový stolek a dvě židličky pro hráče jsou vyrobeny z betonu. Designerem stolku je Jakub 

Vlček. Každá ze židliček váží metrák, samotný stolek pak půl tuny. 



Samostatnou kapitolou jsou šachové figurky. Zájemci o hru si mohou přinést vlastní, nebo si 

zapůjčit originální v mariánskolázeňském infocentru, odkud je to ke stolku kousek. Vyrobil je 

tachovský truhlář Radek Kühnel, který už v minulosti pro město pracoval. 

„Šachové figurky jsem ale vyráběl poprvé. Vlastně mě z infocentra požádali, jestli nevím o 

někom, kdy by figurky podle dodaného náčrtku vyrobil,“ řekl Kühnel. 

„Oslovil jsem známého, který je truhlář a řezbář, ten ale neměl čas, tak jsem se do figurek 

pustil sám,“ dodal. Za dva dny měl hotovo. Dvaatřicet figurek v moderním designu vyrobil z 

dubového dřeva. 

 

SMUTNÁ ZPRÁVA: Příznačný konec opravdového novináře 

liberecky.denik.cz - 10.7.2016 

rubrika: Moje Liberecko - strana: 00 

... talent v nakládání se slovy a větami. Osud mu nikdy nedovolil, aby vynikal ve sportech, 

které tak zbožňoval. Ale už od pěti let uměl hrát šachy. Ještě donedávna se zúčastňoval 

mistrovství v této královské hře v Liberci. Právě díky nim viděl velmi přesně, jaké partie... 

 

Náskok držel Neuman 

Klatovský deník - 11.7.2016 

rubrika: Sport/Klatovsko - strana: 18 - autor: (mf, ki) 

Šachy Klatovy – V pátečních a sobotních zápasech šachového festivalu O 

pohár města Klatov předvedl v turnaji A UniLeasing Open výborné výkony 

dosavadní lídr pořadí GM Petr Neuman a udržel se s půlbodovým náskokem v 

čele. Shodná situace nastala před posledním hracím... 

 

 

Kde si zahrát šachy o prázdninách 

Lidové noviny - 12.7.2016 

rubrika: Poslední strana - strana: 20 - autor: PAVEL MATOCHA 

 



Ve II. lize šachu bude hrát jen jedno družstvo Sokola 

Táborský deník - 12.7.2016 

rubrika: Sport/Táborsko - strana: 17 - autor: (paš) 

Tábor – Táborský šach bude mít v novém ročníku druhé ligy družstev jen 

jednoho zástupce. V uplynulé sezoně si přitom díky prvenství v I. jihočeské divizi zajistilo 

místo na republikové scéně také „béčko“ Sokola. Bezprostředně po skončení sezony ale 

kluboví... 

 

Titul získal nejvýše nasazený Petr Neuman 

Klatovský deník - 12.7.2016 

rubrika: Sport - Klatovsko - strana: 18 - autor: Karel Nováček 

Klatovy – Nepřetržitě 24 let patří první týden letních prázdnin oblíbenému šachovému 

festivalu O pohár města Klatov. Po několika letech, kdy se účast hráčů pohybovala mezi 150-

170 hráči, se tento rok podařilo do Klatov nalákat rovných 200 šachových nadšenců 

z několika zemí. 

romě hráčů z Česka přijeli své síly změřit šachisté z Německa, Slovenska, Rakouska a poprvé 

zde bylo možné spatřit účastníky z Holandska, vzdálené Malty, Turecka nebo dokonce 

exotické Jihoafrické republiky. Jak již bývá v Klatovech zvykem, bojovali hráči po celých 

devět dní ve dvou výkonnostních skupinách, v turnaji A, kterého se zúčastnilo 92 šachistů a 

v B turnaji, kde v letošním roce zasedlo za šachovnice úctyhodných 108 šachistů s výrazným 

zastoupením mládeže. Mezi účastníky bylo možno najít mnoho borců, kteří pravidelně hrají 

extraligu nebo první ligu dospělých nebo vozí medaile z nejvyšších republikových soutěží 

mládeže či dokonce z mistrovství Evropy. 

Stejně jako v minulých letech se klatovský festival konal jako přebor České obce sokolské a 

Župy Šumavské a kromě dvou hlavních turnajů si řada zájemců změřila síly v bohatém 

doprovodném programu: turnaji v bleskovém šachu, třech turnajích v rapid šachu 

(v kategoriích mládež, senioři a open), bojovalo se dokonce i za pingpongovými stoly, pod 

volejbalovou sítí a nechyběl ani turnaj v malé kopané. 

TURNAJ A – UNILEASING OPEN 

Jen málokdo očekával, že pohár pro vítěze a finanční odměnu za první místo ve výši 

10 000 Kč ukořistí někdo jiný než velmistr Petr Neuman hájící barvy oddílu GROP Praha. 

Neuman byl největším favoritem turnaje a svoji sedmnáctou účast v Klatovech proměnil v již 

jedenácté vítězství. Od začátku se pohyboval na předních místech, v devíti partiích povolil 

svým soupeřům pouze tři remízy a ziskem 7,5 bodu s přehledem zvítězil před turnajovou 

trojkou Vojtěchem Kovářem z Unichessu Praha a mladým Petrem Hollanem z OAZA Praha. 

V turnaji si výborně počínala klatovská mládežnická naděje Tomáš Hurdzan, který dokázal 

remizovat s druhým nasazeným Janem Turnerem, stejně jako s mezinárodními mistry Ivanem 

Juřkem a Ivanem Hausnerem, a obsadil jako nejlepší klatovský hráč skvělé 10. místo. 

V soutěži družstev na vítězství dosáhlo družstvo OAZA Praha, nejlepší ženou byla Adéla 

Zákoucká a nejlepším seniorem se stal plzeňský Pavel Čečil. 

TURNAJ B – SOPHIA CUP 

Sto osm hráčů bojovalo v B turnaji o pohár pro vítěze, patnáct finančních cen a také o řadu 

věcných cen pro nejlepší v mládežnických kategoriích. Boj o první místo byl velmi napínavý, 

když hráči na prvních třech místech získali shodný počet sedmi bodů. O vítězi tak 



rozhodovalo až pomocné hodnocení. Z poháru za první místo se nakonec radoval první 

nasazený Milan Kotva ze Svitav před dvojicí dobrovických hráčů – Janem Kastnerem a 

Janem Mejzrem. 

Z domácích hráčů se nejvíce dařilo Martině Kocandové, která obsadila 26. místo ziskem 

5,5 bodu. Cenu pro nejlepší hráčku získala brněnská Eliška Vavřínková, nejlepším seniorem 

byl zaslouženě vyhlášen celkový vítěz B turnaje Milan Kotva. Nejstarším účastníkem 

festivalu se stal třiaosmdesátiletý Jaromír Matějka. Zajímavá situace nastala při vyhodnocení 

nejmladšího účastníka, protože pořadatelé museli připravit hned dvě ceny, neboť nejmladšími 

účastníky se stala dvojčata Tadeáš a Jan Velkoborští z domácího Sokola Klatovy. V jejich 

„bratrovražedné" partii se radoval Tadeáš. 

PŘEBOR ČOS A ŽUPY ŠUMAVSKÉ 

Klatovský turnaj se již 21 let koná jako Přebor České obce 

sokolské a nejinak tomu bylo letos, kdy nejlepší sokolové 

z několika oddílů bojují o přebornické tituly v kategoriích muži 

a ženy. Letos se mezi Sokoly nejvíce dařilo domácím, když se 

vítězem stal Tomáš Hurdzan před svým oddílovým kolegou 

Filipem Šimůnkem, třetí místo pak vybojoval Štěpám Filipi ze 

Sokola Vyšehrad. Mezi ženami se z prvenství radovala Martina 

Kocandová z Klatov. 

 

Pardubice zvou na GameCon, největší festival nepočítačových her 

pardubice.iDNES.cz - 12.7.2016 

rubrika: Pardubice / Pardubice - zprávy - strana: 00 - autor: MF DNES, Jaroslav Hubený 

V bývalém kině na pardubické Dukle a přilehlých budovách se uskuteční čtyřdenní GameCon 

2016, podle pořadatelů největší festival nepočítačových her v České republice. Účastníci 

nebudou muset platit za vstup, ale za jednotlivé aktivity, na které se předem přihlásí na 

internetu. Svůj program si tak mohou sestavit dlouho dopředu.  

„Hráčské doupě“ s deskovou hrou hnefetafl. Ilustrační foto. | foto: Petr 

Przeczek, 5plus2.cz  

„Chceme především vytáhnout lidi od počítačů a nabídnout 

jim zajímavé a pro mnohé třeba i nové formy zábavy. Hodně 

lidí, kteří si u nás něco zkusí poprvé, u toho už zůstanou,“ 

řekl hlavní organizátor akce Karel Nejedlík. 

Od čtvrtka 21. do 24. července se budou moci věnovat jak 

hraní moderních deskových a karetních her, tak pro laiky stále populárnějším „larpům“, při 

nichž se ponoří do úplně jiného světa, jehož jsou sami tvůrci. Anebo bitvám i kariérním 

postupům při „wargamingu“, rolím při rpg hrách, či účasti na prestižním Mistrovství České 

republiky v Dračím doupěti.  

„Pokud ani to nestačí, připravena bude spousta akčních pohybových her, jako je laser game, 

vodní bitva či šifrovačka,“ dodal Nejedlík. V bohatém programu si vybere každý. Právě 

multižánrovost, která spojuje různorodé skupiny lidí a nabídka aktivního strávení volného 

času je největší předností GameConu. V obrovské deskoherně se budou prezentovat přední 

čeští vývojáři a distributoři deskových her, zájemci si je budou moci vyzkoušet.  

„Každý rok má GameCon stylové téma, které se celou akcí prolíná jako červená nit. Letos 

jsou to mafiáni. Návštěvníci se mohou těšit na mafiánskou hru v pozadí i velkolepé zahájení,“ 

http://klatovsky.denik.cz/galerie/mezinarodni-sachovy-turnaj-o-pohar-mesta-klatov-2016-vyhlaseni-vysledku.html?mm=7090292


dodal Karel Nejedlík, který doporučuje některý z turnajů v deskových hrách, jako jsou Bang, 

Dominion nebo Settlers, unikátní uvedení jednoho z nejoceňovanějších českých larpů El día 

de Santiago od brněnské skupiny Court of Moravia nebo velkolepou vodní bitvu. 

První GameCon se konal v roce 1995, kdy rolové hry v ČR byly doslova v plenkách. Jediná 

stolní rolová hra bylo Dračí Doupě, jež se silně inspirovalo u amerického protějšku - 

Dungeons and Dragons. V dnešní podobě je GameCon multižánrovým festivalem všech 

nepočítačových her a největším festivalu tohoto druhu v Čechách. Vyjma stovek různých her 

nabízí i další bohatý program v podobě workshopů, koncertů a mnoho dalšího. Přihlašování 

na akci nabízí web gamecon.cz. Akce koná v době pardubického Mezinárodního festivalu 

šachu a her, který se letos v Pardubicích uskuteční od 14. do 31. července. 

 

Mladí šachisté byli na Slovensku 

REGION OPAVSKO - 12.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 19 - autor: (avi) 

ŠACHY Výprava mladých šachistů z našeho okresu se před několika dny 

zúčastnila Mezinárodního šachového tábora mládeže V4 LIPTOV 2016 v areálu aquaparku 

Tatralandia Liptovský Mikuláš. Zde proběhl turnaj A – mládežnická družstva ve složení 

2xU18, 1xU16 a 1x děvče... 

 

Do Pardubic míří na dva tisíce šachistů 

Právo - 13.7.2016 

rubrika: Region Čechy - strana: 15 - autor: (ČTK) 

dvacítku turnajů v různých podobách šachu. Například turnaje 

čtyřčlenných družstev se letos zúčastní rekordních 118 týmů. 

Kromě šachových soutěží se bude hrát i množství dalších her. 

Vedle oblíbeného bridže, dámy, scrabblu nebo piškvorek také 

exotické japonsk... 

 

Zapojí se šest bývalých vítězů 

Pardubický deník +8 - 13.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 17 - autor: TOMÁŠ RAIS 

sledovaný velmistrovský turnaj? Pardubice – Czech Open po sedmadvacáté. 

Mezinárodní festival šachu a her začne v místní Tipsport areně zítra a potrvá až do konce 

července. Hlavní roli stále obsazují šachy, již ve čtvrtek zahájí Mistrovství ČR čtyřčlenných... 

 

Tři tisíce hráčů z celého světa míří do arény na Czech Open 

Mladá fronta DNES - 13.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 13 - autor: Milan Zlinský 

dvacítku turnajů v různých podobách šachu. Například turnaje čtyřčlenných 

družstev se letos zúčastní rekordních 118 týmů. Kromě šachových soutěží se 

bude hrát i množství dalších her. Vedle oblíbeného bridže, dámy, scrabblu nebo piškvorků 

také exotické... 



Na tahu je Czech Open a tři tisícovky nových „obyvatel“ 

Pardubický deník - 13.7.2016 

rubrika: Titulní strana - strana: 01 - autor: ZDENĚK ZAMASTIL 

Pardubice - Pardubice se od čtvrtka 14. července promění ve světovou metropoli duševních 

sportů. Ruce si mnou organizátoři i obchodníci. 

Ilustrační fotoAutor: DENÍK/Jiří Sejkora 

Komu se to jen tak poštěstí, aby se jeho město rozrostlo o tři tisíce 

obyvatel najednou? Pardubice jsou v tomto směru světovou 

raritou. Na svědomí to má Mezinárodní festival šachu a her. 

Radost je však předčasná, protože se jedná o chvilkový nárůst.  

 

Přesněji řečeno na sedmnáct dní. Nicméně je to dost dlouhá doba 

na to, aby zaplesalo srdce nejen pořadatelů Czech Open a vyznavačů deskových her a 

hlavolamů. Ale také místních obchodníků či hoteliérů a majitelů penzionů či restaurací. 

Největší festival duchovních sportů na naší planetě si stejně jako vloni vyslouží označení 

celosvětový. Ano, na 27. ročníku je zastoupeno všech šest kontinentů, které jsou trvale 

obydleny. 

 

Nejdéle bude trvat cesta do krajské metropole zástupci Austrálie, naopak nejblíže to budou 

mít pardubičtí hráči. Některé výpravy jsou tradiční, jiné zcela nové. Jako hmatatelný důkaz 

slouží účast sportovců z karibských ostrovů Antigua a Barbuda. 

RUSKO V POZADÍ 

Co je podstatné, pokračuje trend drastického úbytku ruských hráčů. 

„Podepsaly se na tom dva faktory. Ekonomická situace v zemi a také zrušení přímých 

leteckých linek z Moskvy a Petrohradu do Pardubic," hledá vysvětlení ředitel festivalu Jan 

Mazuch. 

 

Nicméně šachový svět není pouze Rusko. Chybějící „nerostné suroviny" se dají vytěžit 

v jiných destinacích. Bohatý nejen na ropu je Arabský poloostrov. 

„Po dlouholeté pauze se  k nám chystá početná skupina ze Spojených arabských emirátů. 

Další exotickou šachovou zemí je Jižní Korea, odkud přijede třicetičlenná výprava, což je 

bezkonkurenčně nejvíc z této země v historii," podotýká Jan Mazuch. 

A ještě jedna velice zajímavá destinace letos přibude do seznamu zúčastněných zemí. Jedná 

se o Hongkong. 

„V tomto případě nám trochu nahrála skutečnost, že paralelně s naším festivalem se na 

Slovensku koná šachová olympiáda družstev mládeže. Ještě než začne, zastaví se 

reprezentační tým Hongkongu u nás," přidává k dobru Jan Mazuch. 

Velkým dnem bude pro všechny milovníky královské hry 20. červenec. Slaví totiž svůj 

svátek. Mezinárodní den šachu mohou  s nimi prožít i zájemci z řad veřejnosti. V Tyršových 

sadech budou instalovány zahradní šachy a na bleskové partie je vyzve domácí velmistr 

Martin Petr. 

HRY, KARTY, HLAVOLAMY 

Czech Open, to už dávno není jen královská hra zvaná šachy. Svůj prostor dostávají 

v Pardubicích také vyslanci dalších her. Přesněji řečeno sedmnácti. Namátkou stačí vybrat 

http://pardubicky.denik.cz/galerie/foto.html?mm=czechopen-sachy-2015-2-ilu-pce-1-z-1


Rubikovu kostku, bridž, dámu či scrabble. Některé už na festivalu zdomácněly, jiné jsou 

nové. Jako v případě Abaku či altajských šachů. 

Pořadatelé myslí na účastníky festivalu ve všech směrech. Když zrovna nebudou sedět za 

hracím stolkem, mohou i s rodinami poznávat krásy České republiky. A ti, co nemohou bez 

sportu existovat ani po své odehrané partii, dostanou příležitost protáhnout tělo při dalších 

činnostech. 

„Připravili jsme turnaje v malé kopané, ve stolním tenisu i bowlingu," vypočítává zástupce 

ředitele festivalu Petr Laušman. 

 

Fejeton: Globální šachy 

dotyk.cz - 14.7.2016 

rubrika: Komentáře - strana: 00 

globálním světě se hrají jen globální šachy, nebudeme na dějiny vyplazovat jazyk. S názvem 

globální šachy přišel filozof Miroslav Petříček, který tvrdí, že přechod od klasických šachů k 

této hře je velice snadný, ale důsledky značné. Změna spočívá v jiném... 

 

Šachy jsou kruté a agresivní, nejsou pro slabochy, říká český profík 

xman.iDNES.cz - 14.7.2016 

rubrika: Xman.cz / Rozhovory - strana: 00 - autor: Xman.cz, Radomír Dohnal 

Silný šachista vás láme v každé pozici a vysaje z vás všechnu energii, vysvětluje. Dodává 

však, že by též měl umět včas poznat vlastní prohru. „I včasná kapitulace je důležité 

rozhodnutí,“ říká český velmistr a profesionál Robert Cvek. Šachy mu daly koncentraci, 

zlepšily myšlení, ale též ho naučily klidu. A jsou částí jeho srdce.  

 U šachů je krásný cíl, ale též cesta, říká Robert Cvek. | 

foto: archiv Roberta Cveka  

Kdysi jste na sebe prozradil, že jako dítě vás byl problém 

udržet na jednom místě. To asi není typický profil 

budoucího šachového velmistra, ne? 

To ne. Ale právě proto mě naučili hrát šachy, abych taky chvilku poseděl a pořád někam 

neutíkal. Platilo to i doslova, v dětských letech jsem byl ještě dobrý v běhu. Jenže šachy mě 

nějak víc chytily, začal jsem jít nahoru. Poznal jsem chuť vítězství a bylo to... nakonec jsem 

se rozhodl pro šachy. 

Běh versus šachy? Už ta představa šachisty sportovce je netradiční. 

To je omyl. Veřejnost, neznalá šachu, má šachistu zafixovaného jako sportovního antitalenta. 

Jenže například americký šachista Bobby Fischer, jeden z vůbec nejlepších hráčů, byl 

výborný sportovec. Na zápas o mistra světa se připravoval v areálu pro boxery a kromě 

pravidelných kol v ringu denně plaval a posiloval. Garry Kasparov? Ten měl neskutečnou 

fyzičku díky svému speciálnímu kondičnímu soustředění. Hravě udělal sto kliků. A dnešní 

mistr světa Magnus Carlsen svou siluetou připomíná spíše fotbalistu než šachistu. Ostatně, 

jeho bývalý trenér velmistr Agdestein Simen byl profesionální fotbalista, co hrál za 

reprezentaci Norska a myslím, že nám dokonce dal gól.  

To je skutečně trochu nečekané. 



Ano, někteří šachisté jsou excentričtí nebo naopak introvertní podivíni. Ale to je pořád jenom 

malý zlomek. 

Hrát tak, jak to nesedí soupeři 

Váš otec byl prý také vynikající šachista. Jenže vy jste mu už ve dvanácti přinesl domů 

titul českého mistra. Jak to nesl? 

Můj otec byl silný šachista, to je pravda. A proto se moc těšil na to, až ho konečně začnu 

porážet. Pamatuji si, že jsme z počátku hráli tak, že mi dával dámu fóra, pak věž a pak jsme 

hráli s plnými. Ale jak běžel čas, karta se obracela, začal jsem ho porážet. Měl ale pořád 

obrovskou radost, fandil mi. 

Budoucí šachoví šampioni jsou dnes šlechtěni ke kariéře už od útlého věku. Není to 

ukradené dětství? 

Co je ukradené dětství? Každý to může vnímat jinak. Za mého mládí by bylo trestem zůstat 

doma. Dneska je tomu přesně naopak, zkuste děti vyhnat na dvůr. Je tedy méně ukradené 

dětství, když dítě tráví hodiny na počítači? Nebo že dělá to, co chce rodič? Myslím si, že 

ukradené dětství je tehdy, když rodiče nemají na děti čas, nevěnují se jim. Nebo naopak příliš 

prosazují svoji vůli a nenechají přirozenou cestou rozvíjet talent svého dítěte.  

Co víc charakterizuje vaši hru: útok, nebo obrana?  

Optimální je, když máte univerzální styl. Pak dokážete hrát dobře všechno. Nevadí vám, když 

útočíte, ale ani když se bráníte. Chytré je prostě hrát tak, jak to nesedí soupeři.  

Jakou nejtěžší partii jste podle svých osobních měřítek svedl na šachovnici? 

Těžké partie, ať už dopadnou jakkoliv, jsou prostě ty, kde o něco jde.  

A v životě, musel jste nějakou takovou svádět? 

Nic tak strašného jsem zatím neprožil. Nikdy mi nešlo o krk. Určitě bylo dobré, že jsem kdysi 

skoncoval s alkoholem, protože mi dost přerůstal přes hlavu.  

Jak byste si představil svůj ideální trénink? 

Ideálně trvá šest až osm hodin za den, ale to už je teď naprosto nereálné. Mám rodinu, malou 

dcerku a jsme na ni se ženou sami. Takže bohatě stačí tak dvě až tři hodiny. Šachy mě živí, 

ale nyní více trénuji než hraji. V současnosti si více trénink užívám a konečně se dokážu 

patřičně koncentrovat. Z toho stavu mládí, kdy jsem „furt něco musel“, jsem zmoudřel. 

Optimálním tréninkem je řešení taktických úkolů. Přehrávání si partií velkých mistrů, 

zkoumání teorie zahájení. 

Co třeba trénink na počítači? 

Osobně s počítačem vůbec nehraji a velmi omezuji práci s šachovým programem, jelikož 

časté používání programu tlumí myšlení. „Přemýšlí“ za vás. 

Hněv k šachům patří 

Jaký soupeř je v šachu nejhorší?  

Obecně je samozřejmě nepříjemný ten, který se vás nebojí, chce vás prostě porazit, a navrch 

je lepší. Bude vás lámat v každé pozici. Nejhorší je ten, který je silnější než vy herně i 

psychicky. Psychika často rozhoduje, takže velmi nepříjemný soupeř je i ten, který sice není 

tak silný jako vy, ale nebojí se vás a jde tvrdě po výhře. Takový riskuje a necouvne. Takže 

nejhorší možná kombinace je, když jdete na partii, nechce se vám hrát a máte strach ze 

soupeře. Z toho se můžete i složit. 



Dnes se věnuje též komentování šachových zápasů. 

Opravdu je ta psychika tak důležitá? Vždyť jde jen o 

figurky na šachovnici... 

Je zásadní. Silní velmistři si už dávno všimli, že když jdete 

na partii, je na začátku duševní stav obou hráčů tak 50:50. 

Oba jsou na tom stejně. Ale během hry se to rychle mění a 

zná to každý šachista. Na konci je to třeba 90:10.  

Jde to poznat, že se duševní síla protivníka mění? 

Ano, to poznáte a vycítíte. Chce to jen zkušenost. Když soupeř duševně klesá, bojí se, dělá 

malé ústupky, je nejistý. A třeba zrovna Bobby Fischer toho uměl geniálně využít, jeho 

energie při oslabujícím soupeři narůstala. Na konci byli jeho soupeři úplně KO. Vyřízení, 

vyčerpaní a na smrt unavení. 

Ale z čeho vyčerpaní? Vždyť tam jen sedí, řekl by si laik. 

Je to obrovská duševní činnost, strašný výkon. Šachy jsou totiž velmi kruté. Stačí udělat jednu 

jedinou chybu a vaše předchozí, třeba čtyřhodinová práce, je rázem pryč. Dělalo se už hodně 

pokusů, při nichž šachistům při hře například snímali tep. Ukázalo se, že náročná partie plná 

zvratů je mnohdy náročnější než leckterý velký sportovní výkon. Šachisté jsou riziková 

skupina, pokud jde o nervová onemocnění nebo infarkty. Někteří šachisté dostali zákaz hraní 

šachu, protože opravdu hrozil jejich kolaps. 

Umíte si soupeře přečíst? Víte, jak asi bude hrát, ještě před prvním tahem? 

Znáte jej podle odehraných partií. Z nich vidíte, jakým jede stylem. Drtivou většinu partií 

odehrajete proti lidem, které dobře znáte, takže víte, co máte čekat. Když se připravujete na 

konkrétního soupeře, z 99 procent se připravujete na zahájení, na úvod partie. Ten je velmi 

důležitý. Protože když ho zavlečete tam, kam chcete, a jste připraven, zatímco on ne, máte 

velkou výhodu.  

Dá se v šachu „blufovat“, stejně jako třeba při pokeru?  

To je zajímavá otázka. Dá se blufovat, ale ne tak, jak myslíte. Bluf v šachu je, že něco 

obětujete a víte, že oběť je nekorektní. Nicméně víte, s kým hrajete, a víte, že mu je to 

nepříjemné. A tak čekáte, co soupeř, jestli vám uvěří a uhne, nebo jestli do toho půjde. To je 

klasický bluf v šachu.  

Můžete při hře nějak nesportovně „vyvádět z míry“ protihráče? Jak se to dělá? 

Někteří hráči to používají, naštěstí jen naprostý zlomeček. Jde o různé kašlání, chrchlání, 

klepání figurkami, které vás ruší, když jste na tahu, které však zázračně přestane, když pak 

přemýšlí soupeř. Ale máte právo zajít za rozhodčím a ten uvede věci na pravou míru. 

Většinou se to řeší tak, že soupeři přímo řeknete, aby to nedělal. 

Robert Cvek 

Narodil se v roce 1979 v Krnově. Od roku 2007 je držitelem titulu a stabilně patří mezi 

nejlepších 15 hráčů v České republice. Pravidelně nastupuje v české extralize za nejsilnější 

český šachový tým 1. Novoborský ŠK, se kterým opakovaně slavil titul mistra České 

republiky i bronzovou (rok 2011) a zlatou (rok 2013) příčku v prestižním Evropském poháru 

klubů. Mezi své další životní úspěchy spojené se 64 černobílými poli řadí například 

olympiádu v Turíně, kde skončil s českou reprezentací na jedenáctém místě, rád vzpomíná i 

na vítězství na mistrovství republiky v šachu do dvanácti let.  

http://xman.idnes.cz/foto.aspx?r=xman-rozhovory&c=A160709_213404_xman-rozhovory_fro&foto=FRO648020_cvek3.jpg
http://go.idnes.bbelements.com/please/redirect/104/1/10/7/?param=133592/126740_0_


Měl jste někdy po prohrané partii vztek? Nebo chuť vrhnout se na svého soupeře? 

Nikdy. Pokud jsem měl vztek, pouze na sebe. Každého svého soupeře beru jako učitele, který 

mě posouvá. Mám k nim respekt a úctu. Ale to neznamená, že je nechci porazit, naopak. Jinak 

vztek a hněv je důležitý. A myslím, že i klidní buddhisté musejí přiznat, že někdy je třeba. 

Rozumný hněv po prohrané partii je správný. Pomůže vám otevřít oči a zjistit, kde jste udělal 

chybu, proč jste partii prohrál a zapracovat na chybě. A hlavně vás může hněv dokopat k větší 

práci. 

Silný šachista má svou prohru umět poznat včas 

Ano, je to hloupé, ale opravdu se na to chci zeptat: když hrajete nějakou profi partii, 

můžete se zvednout a jít si odskočit? Jak se to řeší? 

Když soupeř přemýšlí, můžete jít na záchod nebo se projít. Šachy jsou duševně velmi, velmi 

náročné. Když jste hodně nervózní, začnete chodit na záchod častěji. Navíc se u šachu obecně 

hodně pije, je to třeba. Takže když vypiji litr a půl vody, navíc i kávu a nervy s vámi mávají, 

chodím na záchod docela často. Ale ještě nejsem plnohodnotný kramnikovec. 

Kramnikovec? 
Asi před deseti lety byl zápas o mistra světa mezi Bulharem Topalovem a Rusem Kramnikem. 

Kramnik během partie odešel snad padesátkrát na záchod. Topalov ho obvinil, že podvádí. A 

skutečně, na záchodě byly prý nějaké dráty, ale kdo ví. Byl z toho tenkrát velmi nechutný 

spor, ujaly se toho noviny. Kramnik se hájil tím, že prostě chodí na záchod často... 

Každopádně označení šachisty, co často chodí na záchod, jako kramnikovec se ujalo. 

Jakou nejdelší dobu jste strávil jednou partií?  

Myslím, že jako malý kluk jsem hrál partii osm hodin. Teď nejdéle asi šest. 

Není potom vítězství výsledkem únavy? 

Ano, jistěže únava hraje velkou roli. Je třeba mít dobrou kondičku a hlavně zbytečně 

nevydávat energii a naopak ji vhodně dodávat. A nezapomeňte, stačí jedna chyba a všechno je 

ztraceno! Je to obrovský nápor. V šachu je nesmírně důležitá koncentrace a soustředěnost. 

Dokázat si poradit s rušivými vlivy a mít výbornou psychiku, věřit si, být odvážný a umět 

prohrát, protože pak skutečně budete vítězem. 

Jak se dá ta energie dodávat? 

Bobby Fischer byl známý tím, že u partie pil mléko. Hodně šachistů jí třeba oříšky, Kasparov 

přikusoval čokoládu. 

Koncentrace a silná psychika je klíčem. 

Jaká šachová hra vás vyloženě nebaví?  

Každá partie mě baví, šachy jsou neskutečně rozmanité. Šachy jsou kus mého srdce. A tak to 

zůstane. I když dostanu ťafku mezi oči a bolestně prohraji. Je to škola. Jako život. Tam musíte 

umět přijímat rány. Vyrovnat se s tím a jít dál. Vážím si toho, že mohu sednout za stolík, 

potřást si se soupeřem rukou a hrát. Nebude tomu tak věčně. 

Jste prý autorem poučky „Dobrý šachista musí umět poznat, kdy se bránit...“ Co za tím 

stojí? 

Asi jsem to někdy řekl, ale určitě jsem nebyl první. Důležité je poznat pozici a být k sobě 

objektivní. Někdy se prostě musíte bránit, protože jakýkoliv útok by vaše postavení jenom 

zhoršil. 

Jistě dokážete výtečně plánovat několik tahů dopředu...  



Někdy stačí vidět jenom jeden dva tahy dopředu, ale někdy musíte vidět hodně daleko do 

budoucna. To je právě to vyšší mistrovství, které nemám. To vám „prozrazuje“, kdy a jak si s 

pozicí poradit. 

Kdy poznáte, že jste prohrál? Až s posledním tahem? 

Silný šachista by měl poznat, kdy se má vzdát. A až s posledním tahem matem/patem to určitě 

nastat nemá. Když je bitva beznadějná, je správné složit zbraně a dále v bitvě nepokračovat. 

Správná, tedy včasná kapitulace, a to nejenom v šachu, je důležité rozhodnutí. 

Projevuje se vaše šachové umění i v osobním životě? Taktizujete, předpokládáte, tvoříte 

strategie?  

Nic takového. Nemám strategii ani taktiku pro život. Ano, někdy reaguji pomalu a třeba koš 

nevynesu tak rychle, jak by si to představovala žena. Ale to je spíš mou leností. Myslím si, že 

je velkým uměním věnovat se tomu, co právě děláte. Takže když dělám šachy, dělám šachy, a 

když je nedělám, tak na ně vůbec nemyslím. V tomto mi hodně pomohla rodina, která je mi 

nadevše. 

Co ženy a šachy? 

Ženy rozhodně nejsou slabou výzvou. Hrají šachy jinak a mnohdy nepříjemněji. Muži jsou 

hravější a agresivnější, proto jim jdou šachy lépe. Šach je totiž velmi agresivní hra. Ale co si 

budeme povídat, ženy jsou ženy a mnohdy se rozhodují lépe než muži.  

Z nejednoho „rapidu“ máte první místo. Dá se v tempu patnáct vteřin na tah vůbec něco 

vymyslet?  

Bývá to i horší. Například jen deset sekund na tah. Ale musíte něco vymyslet, i kdybyste na 

něj měl jen jednu sekundu. Oba máte stejné podmínky, rozhoduje, kdo je lepší. A kdo jde 

komu naproti.  

Jsou pořád šachy hrou gentlemanů? Co to v dnešní době vlastně znamená, není to už 

vyprázdněný pojem? 

Určitě není. Gentleman je ten, kdo umí přijmout porážku, kdo se chová za šachovnicí i mimo 

ni korektně a přes všechno si uvědomuje, že to je jenom hra. 

Mozek vypínám často 

V Česku patříte mezi šachovou šlechtu, patnáctku nejlepších, elitu. Ale do absolutní 

špičky vám pořád ještě něco schází, že? Vás ten vrchol neláká, nebo je nedosažitelný? 

To je otázka na tělo. Samozřejmě láká. Nedosažitelný není, pokud myslíme třeba top trojku. 

Konečně jsem právě přišel na to, co mi chybí, a pracuji na tom. A paradox je, že právě teď, 

když mám s rodinou na šachy absolutně nejméně času. Ale nic nehrotím, nelámu. Jdu vpřed. 

Jako na procházce krásným lesem. Sama cesta je nádherná, a když nedojdu na konec, tak se, 

světe div se, vůbec nic neděje.  

Často si vás zvou i jako moderátora šachových utkání. Baví vás to, ta pasivní role?  

Ano, velmi mě to baví. A víte proč? Protože to je pohoda. Žádný stres, žádné nervy. Prostě se 

posadím a pak jde všechno samo. Nemusím si nic připravovat, nic dělat. Samozřejmě, musíte 

být taky trochu dobrý šachista. Protože partii analyzujete a k tomu už musíte něco znát. A pak 

musíte i odpovídat na dotazy divákům. Třeba proč hrál dotyčný tak a ne jinak, jaký je plán 

hry. Lidi navíc cítí, že mám šachy rád, proto je to víc baví. 

Takový Jaromír Bosák komentující fotbal to asi lépe než Baroš nekopne, ale vy byste 

třeba táhl jinak a lépe než některý z hrajících šachistů, jejichž zápas komentujete, ne? 



Někdy se stane, že vidím něco lepšího, ale v tom je právě to kouzlo. Protože já to nevím jistě. 

Vidím něco suprového a říkám si: Proč to například David nehrál? Co v tom vězí? 

Samozřejmě komentuji přímo, takže divákům ukazuji, jak přemýšlím u šachů. Včetně chyb, 

co při tom nasekám. Protože člověk je tvor chybující a chyby k šachům patří. Pokud bych tam 

pustil stroj a jenom bych hlásil jeho varianty, nikoho by to nebavilo. To si můžou pustit doma. 

Ale otevřít hlavu dokořán a říkat jim, co si myslíte, co byste hrál a proč, to ten amatér velmi 

oceňuje. Má možnost vidět a slyšet, jak přemýšlí profík. 

S jakou současnou osobností byste si moc rád zahrál?  

Ze žijících lidí se současným mistrem světa Magnusem Carlsenem. A z historických, no 

samozřejmě s Bobby Fischerem, on je můj šachový idol.  

Byl byste si ochoten dát partii s kýmkoliv, například s naprostým amatérem, jako jsem 

já? Byť byste věděl, že vám ta hra rozhodně nic nepřinese?  

Rozhodně ano. Stalo se to už mnohokrát. Je otázka, co je ztrátou času. Když mě nějaký 

amatér požádá o partičku, rád si zahraji. 

Jak se dá naučit koncentraci, jak přinutit svůj mozek k soustředěnému výkonu? 

To je právě jádro pudla. Mnohdy je to rozhodující činitel. U silných hráčů je psychika alfa i 

omega. 

Máte na to nějakou fintu, cvik nebo trik? 

Ano mám na to cviky. Velmi mě zajímá sportovní psychologie. Prostudoval jsem na to už 

hodně literatury. Ale tohle bych si nechal pro sebe. 

A naopak, dokážete někdy mozek vypnout?  

Ano, mozek často vypínám. Myslím si, že je důležité někdy jen tak existovat a „uklidnit 

mysl“. Třeba meditace je výborná věc. Medituji v leže a vůbec mi nevadí, když u toho tu a 

tam usnu. Beru to jen jako vyšší stupeň meditace. Rád si večer dám relax v podobě dobrého 

filmu, k tomu pivo. To je paráda, úplně vypnu a jen tak si užívám pohody. Občas u toho usnu. 

Pak je ten film nejlepší. 

Vy pořád spíte! 

Denně spím průměrně kolem šesti hodin. Vstávám brzo ráno, ale to jsem mezi šachisty rarita, 

většina chodí spát pozdě večer. 

Je něco, co vám v životě daly jen šachy?  

Šachy, to je rámě, o které se mohu kdykoliv opřít. Šachy jsou pro mě radost, ale někdy i 

bolest. Ale jenom z bolesti se roste. Jsem díky šachu chytřejší? Nemyslím si. Mám větší IQ? 

Nemyslím. Mám lepší paměť? Možná. Dokážu se více soustředit? Možná. Zvládám lépe 

emoce? Přijde na to. 

A je něco, co vám asi vzaly? 

Takhle nepřemýšlím. Protože mi to je úplně jedno. Pokud by mi někdo řekl, že díky šachu 

pomalu blbnu a budu blbější, odpověděl bych mu, že je to v pořádku. Šachy jsou opravdu kus 

mého života, srdce. Možná jsou šachy pitomá hra, ale já si to rozhodně nemyslím. Hřeje mě u 

srdce, když vidím staré lidi, jak hrají šachy. Jakou mají jiskru v oku. Pro ně jsou šachy 

opravdu velkým darem. Cvičí mozek, soustředění. A hlavně úplně cítíte, jak pulzují energií. 

Čeští šachisté si ve světovém srovnání vůbec nestojí špatně. Proč tedy pořád sportovním 

relacím vévodí hokejisté a fotbalisté?  

http://go.idnes.bbelements.com/please/redirect/104/1/10/7/?param=133592/126740_0_


To je logické. Jenom blázen by se díval na šachy, kdyby jim nerozuměl. A většina lidí jim 

nerozumí, neumí je. Fotbal pochopím za pár sekund. Šachy jsou mnohem složitější. A chtějí 

vzdělanějšího diváka. 

Jsou snad šachy málo „maso“? Chybí jim adrenalin? 

V šachu je velmi mnoho adrenalinu, ale musíte je umět. Šachy, to prostě není moc masová 

činnost. Jiné by to bylo, kdyby se třeba Čech stal mistrem světa. To by jejich popularita jistě 

vylétla. Hodně lidí by se začalo o šachy zajímat. Tak tomu teď je v Norsku. 

 

 

Festival zahájí stylově hrou králů 

Pardubický deník - 14.7.2016 

rubrika: Titulní strana - strana: 01 - autor: ZDENĚK 

ZAMASTIL 

kolébkou je Anglie, lední hokej se narodil v Kanadě a basketbal daly světu Spojené státy. Ale 

co šachy? „Otec“ je neznámý! Respektive je jich více, což by asi v normálním životě 

neprošlo... Za kolébku šachů se prohlašuje několik zemí. Prapůvod se nejčastěji klade... 

 

 

Oprašte figury, turnaje startují 

Mladá fronta DNES - 14.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 17 - autor: Martin Švec 

bude upřena i na dřívější turnaj, kterým bude otevřené mistrovství v 

rapid šachu, kde bude nejvýše nasazeným David Navara. 

Několikanásobný český šampion zasáhne tentokrát do dvou klání, když 

příští úterý bude hrát i Fischerovy šachy. V dnešní zahajovací den... 

 

Pardubice: začíná festival deskových her 

ČT 1 - 14.7.2016 

pořad: Události v regionech - Praha - vysíláno: 18:00 - pořadí zprávy: 09 

... zdarma. Můžou si tu vyzkoušet desítky deskových her, které třeba ještě neznají. No a to 

všechno pod podmínkou, že nebudou rušit šachové mistry. Jaké, kdo je takovým hlavním 

favoritem turnaje, to nám řekl jeho ředitel, Jan Mazuch. Jan MAZUCH, ředitel festivalu 

Czech... 

 

První šachové partie otevřely Czech Open 

Mladá fronta DNES - 15.7.2016 

rubrika: Kraj Hradecký - strana: 19 - autor: (mšv) 

PARDUBICE Prvními partiemi jednoho z šachových turnajů byl včera v 

Pardubicích zahájen mezinárodní festival Czech Open 2016. Na ploše 

pardubické Tipsport arény se jako první pustili do tahů šachisté ze čtyřčlenných družstev, 

kterých se letos přihlásilo rekordně téměř 120, z nich drtivou většinu… 



KDO SI HRAJE, umí víc 

Rodina DNES - 15.7.2016 

rubrika: Téma - strana: 10 - autor: VLADIMÍRA ŠUMBEROVÁ 

psychické stránky. A hlavně – šachy jsou pro každého. Není to nákladný sport 

a může je hrát každý v jakémkoli věku. Osobně velice ráda spojuji šachy s pohybem těla. Pro 

děti je pohyb důležitý a i šachy jsou tak efektivnější a zábavnější,“ podotýká. Kdo... 

 

Šachovnice v parku vyzývá hráče k partii 

5plus2 - 15.7.2016 

rubrika: Chebsko - strana: 02 - autor: (pep) 

Samostatnou kapitolou jsou šachové figurky. Zájemci o hru si 

mohou přinést vlastní nebo si zapůjčit originální v 

mariánskolázeňském infocentru, odkud je to ke stolku kousek. 

Vyrobil je tachovský truhlář Radek Kühnel, který už v minulosti 

pro město pracoval. „Šachové... 

 

 

Tipsport arena se o víkendu promění v pravý labyrint her 

Pardubický deník - 15.7.2016 

rubrika: Pardubicko - strana: 03 - autor: ZDENĚK ZAMASTIL 

Na pardubickém festivalu budou šachy odsunuty do pozadí. Pardubice – Šachy 

mají červenou. Lépe řečeno: zelenou dostanou další deskové a karetní hry. Pro to je první 

víkend 27. ročníku Czech Open jako stvořený. A pořadatelé tradičně místo es sypou z rukávu 

novinky.... 

 

 

Festival pokračuje dalšími turnaji 

Mladá fronta DNES - 16.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 19 - autor: (mšv) 

Šachy a hry Mezinárodní pardubický festival šachů a her Czech Open 2016 má 

před sebou první herní víkend. Zájemci se mohou těšit na mankalové hry, 

Scrabble, karetní bridž či početní Abaku. Šachisty čeká dnes republikové 

mistrovství v holanďanech. Zítra se pak... 

  



Pardubice hostí festival deskových her. V šachách lze stále překvapit, míní 

loňský vítěz turnaje 

ČRo - pardubice.cz - 16.7.2016 

rubrika: zpravodajstvi - strana: 00 - autor: Ota Gutwirth,Radek Šamša 

K šachovnicím v Pardubicích zasednou hráči z Ruska, Mongolska 

nebo Jižní KorejeFoto:  pixabay.com 

Tisíce šachistů obsadili pardubickou ČEZ Arenu. Už po 

sedmadvacáté se v ní koná festival šachu a her Czech 

Open. Ten je výjimečný i v tom, že nikde na světě větší 

není. U šachovnic budou řešit tahy tisíce hráčů třeba z 

Ruska, Mongolska nebo Jižní Koreje. Ale kromě toho tam 

budou i další deskové hry, luštění křížovek, sudoku, nebo 

se ozve cvakání Rubikovy kostky. 

Ani ve Spojených státech, ani v Číně, ani jinde v Evropě. Nikde není žádný šachový turnaj 

takového rozsahu jako právě teď v Pardubicích.   

„Jsme rádi, že tomu tak je. Je to festival, který se skládá ze zhruba třiceti šachových turnajů. 

Svou pozici si držíme už dvacet let,“ pochvaluje si ředitel festivalu Jan Mazuch.   

V nejvýše hodnoceném turnaji velmistrů se očekává především souboj dvou vítězů z 

posledních ročníků.   

 „Obsazení je velice zajímavé, protože v první dvacítce hráčů máme šest bývalých vítězů 

Czech Open. Je tam obhájce loňského titulu Viktor Láznička, máme Sergeje Movsesjana, 

takže se máme určitě na co těšit,“ předvídá Mazuch.   

Šachy jsou hrou mezinárodní a hodně starou, stále ale neztrácejí své kouzlo. Špičkoví hráči 

jsou mezi sebou hodně vyrovnaní. Jak ovšem dodává loňský vítěz Láznička, i oni se mezi 

sebou dokáží při partii překvapit.   

„Hlavně ti, co hodně pracují na zahájeních. Ti překvapí novinkami na začátku, ale stylem asi 

ne. Většinou se ví, že ten hraje aktivně, ten hraje do obrany a tak dále,“ vysvětluje obhájce 

titulu.   

Šachisté se, stejně jako ostatní sportovci, snaží naladit formu co možná nejlépe. Snadné to 

ovšem není.   

„U všech sportovců je těžké naladit formu. Člověk musí trénovat, analyzovat, snažit se 

zlepšovat a před turnajem třeba i odpočívat. Pak to možná přijde, ale na přesný termín se to 

načasovat nedá. Je to otázka náhody,“ tvrdí Láznička.   

Divácky populární je soutěž ve skládání Rubikovy kostky. Ti nejlepší to dokáží během 

několika málo sekund. Tady platí, že čím mladší hráč, tím lepší, potvrzuje ředitel turnaje 

Jaroslav Flejberk.   

„Musí začít tak ve dvanácti až ve čtrnácti letech, kdy je hlava schopná to pojmout a dát to 

dohromady. Nemáme tady závodníka nad pětadvacet let,“ říká o skládání Rubikovy kostky 

Flejberk. Festival Czech Open bude na východě Čech probíhat až do konce července.   

 

Czech Open 

ČT 1 - 16.7.2016 

pořad: Branky, body, vteřiny - vysíláno: 19:45 - pořadí zprávy: 14 

http://media.rozhlas.cz/_obrazek/3668877--k-sachovnicim-v-pardubicich-zasednou-hraci-z-ruska-mongolska-nebo-jizni-koreje--1-950x0p0.jpeg


Barbora ČERNOŠKOVÁ, moderátorka -------------------- V Pardubicích začal už 

sedmadvacátý ročník festivalu šachu a her Czech Open. Na akci, která potrvá až do konce 

července, se vystřídá v nejrůznějších hrách na tři tisíce účastníků z celého... 

 

 

Chvilka nad šachovnicí 

Vyškovský deník +5 - 16.7.2016 

rubrika: Sport/Na jižní Moravě - strana: 17 

Dd5 Kg7 44. Dd4+ Kh6 45. Dxa7 Dc2+46. Kg3Dxc447.a4Df4+Dánoza 

remízu. 1/2 Rekli o šachu: „Nikdy nedelej dobrý tah predcasne!“ (Mason) Víte, 

že: 20. cervenec (streda) je oficiálne a celosvetove uznaným Mezinárodním 

dnem šachu? Kc oslavám se lze pripojit usporádáním menšího... 

 

 

V aréně se odehraje trojice turnajů 

Mladá fronta DNES - 18.7.2016 

rubrika: Pardubický kraj - strana: 15 - autor: (mšv) 

Šachy a hry Mistrovství republiky v bleskovém maratonu, turnaj dvojic v rapid 

šachu a mistrovství světa v Polgár Superstar Chess. Všechny tyto turnaje budou 

k vidění dnes v pardubické Tipsport areně v rámci festivalu Czech Open 2016. 

 

 

Czech Open: Začínají další šachová klání 

Pardubický deník +8 - 18.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 23 - autor: (tr) 

V Tipsport areně pokračuje Mezinárodní festival šachu a her Czech Open 2016. 

Šachy - ilustrační fotoAutor: DENÍK/Luboš Jeníček 

Víkend nabídl řadu zajímavých turnajů, kdy si na své 

přišli příznivci her jako scrabble, go, dáma, abaku, renju 

a dalších. Dominanci ovšem potvrdily šachy 

prostřednictvím turnaje čtyřčlenných družstev. 

Turnaj Konica Minolta Open nese podtitul Memoriál Ing. 

Svatoslava Záhorovského, jenž je jednou z osobností, 

které se zasloužily o vznik pardubického festivalu. Letos 

se ho zúčastní 117 družstev a hraje se jako otevřené 

mistrovství České republiky. 

Po šesti odehraných kolech ze sedmi se v čele drží SK Zikuda Turnov, na druhém místě je SK 

Joly Lysá nad Labem a třetí pozice patří ruskému Jamalu. První desítku doplňuje dalších pět 

českých družstev a dva zástupci Německa. 

http://hradecky.denik.cz/galerie/foto.html?mm=sachy-pardubice-ilustracni-foto2&s=45


Druhým turnajem, který se v Pardubicích rozehrál, je ratingový turnaj se zápočtem na FIDE 

pod názvem Infinity Open. Startovní listina čítá 63 jmen, průběžnému pořadí po třetím kole 

vévodí Petr Neuman. 

Pondělní program 

V pondělí bude v 19 hodin zahájeno MČR v bleskovém maratonu (Bulinský, Vávra  & 

Partners Open), odehraje se i turnaj dvojic v rapid šachu (Eurokomplex autoskla Open, 10.00 

– 14.00) a světový šampionát v Polgár Superstar Chess (9.00 – 14.30). Další partie bude mít 

na programu i ratingový turnaj Infinity Open (od 16 hodin). 

 

 

Ve výsledcích a telegraficky 

Mladá fronta DNES - 18.7.2016 

rubrika: Pardubický kraj - strana: 15 

Soběslav), Skuhravý, Šidlo – Boček (46. Novák), Munzar (46. Březina), 

Schubert, Vajgl – Volf, Šultés. Trenér Petr Hejno. Šachy a hry CZECH OPEN 

2016, mezinárodní festival šachu a her: Konica Minolta Open, MČR 

čtyřčlenných družstev, pořadí po 6. kole: 1. SK Zikuda... 

 

 

Víkend objektivem fotoreportérů Deníku 

Pardubický deník +8 - 18.7.2016 

rubrika: Východní Čechy - strana: 08 

Foto popis| CZECH OPEN to nejsou jen šachy. Na mezinárodním turnaji v 

pardubické Tipsport areně byly o víkendu k vidění i další hry jako například 

dáma poslepu. 

 

 

Svátek šachu v Pelestrově 

Havlíčkobrodský deník - 19.7.2016 

rubrika: Havlíčkobrodsko - strana: 03 - autor: (zrc) 

Mezinárodní den šachu se uskuteční ve středu 20. července v Pelestrově u 

Veselého Žďáru na Havlíčkobrodsku. 

Šachový klub TJ Jiskra Havlíčkův Brod pořádá od 15.30 akci, na které bude k 

vidění utkání na velké zahradní šachovnici, uskuteční se zábavné soutěže pro 

děti, přátelské partie mezi hráči, simultánka a dojde k vyhlášení soutěže o 

nejhezčí šachovou figurku, zájemci mohou přinést už hotový obrázek velikosti A4. Úspěšní v 

soutěžích obdrží odměnu. Od 17.00 je na programu šachový turnaj v rapid šachu na sedm kol 

s tempem deset minut na partii pro každého hráče, zúčastnit se může každý zájemce bez 

rozdílu věku. 

Hodnocení kategorií (minimálně 5 hráčů v kategorii): 

1. Mládež do 16 let 

2. Neregistrovaní + ELO do 1500 



3. Registrovaní hráči s ELO 1501 a vyšším 

Pro nejlepší v turnaji připravili pořadatelé drobné věcné ceny. Kapacita omezena, zájemci by 

měli zaslat přihlášku na uvedený email: chesshb@seznam.cz. 

 

 

Šachy: Turnov stále vládne družstvům 

Pardubický deník +8 - 19.7.2016 

rubrika: Sport/Publicistika a servis - strana: 19 - autor: (tr) 

Mezinárodní festival šachu a her Czech Open 2016 poznává první vítěze. V šachové části 

bylo dohráno otevřené mistrovství České republiky čtyřčlenných družstev pod názvem 

Konica Minolta Open. 

Ilustrační fotoAutor: Archiv 

V sedmikolovém turnaji vyhrálo nejvýše nasazené 

družstvo ŠK Zikuda Turnov, které zopakovalo loňský 

triumf. Na stupně vítězů se pak dostaly dva zahraniční 

týmy, když stříbro získal ruský Yamal a bronz putuje do 

Německa zásluhou SG Leipzig. 

V první desítce se ještě na deváté pozici umístil tým 

Bohemia Pardubice. Šachisty s nejvíce nasbíranými body 

v průběhu turnaje se stali Michail Demidov z celku Duras 

Brno a Pawel Kowalczyk z TJ Hronov. 

Konica Minolta Open (MČR družstev) – konečné pořadí: 1. ŠK Zikuda Turnov 14 bodů, 

2. Yamal (Rusko) 13, 3. SG Leipzig (Německo) 12, 4. ŠK Joly Lysá nad Labem, 5. Slavoj 

Český Těšín, 6. Imenitni Keresi (Slovinsko), 7. SK Oaza Praha, 8. ŠK Zikuda Turnov B, 

9. Bohemia Pardubice, 10. ŠK Zlín všichni 11. 

Velkým překvapením skončilo klání v mezinárodní formě holanďanů, tzv. bughouse. Turnaj 

ve hře, které se účastní čtyři hráči rozdělení do dvou týmů, opanovalo americké duo Jimmy 

Lee a Wade Barrett. Zámořská dvojice se postarala o historicky první americký triumf 

v turnaji. 

V úterý v pardubické Tipsport areně pokračují další turnaje. Například bude vrcholit bleskový 

maraton, odehraje se i MČR ve Fischerových šachách. 

 

 

Na festivalu se bude skládat Rubikova kostka 

Mladá fronta DNES - 19.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 17 - autor: (mšv) 

Šachy a hry Program pardubického mezinárodního festivalu šachu a her Czech 

Open se dnes dočká jedné ze svých nejoblíbenějších soutěží. Od 9.30 začnou 

stopky měřit první časy účastníků turnaje WCA ve skládání Rubikovy kostky. 

Do hry se také vrhnou šachisté, kter... 

 

 

http://hradecky.denik.cz/galerie/foto.html?mm=sachytu_ilu&s=23


Staří čeští mistři 

Lidové noviny - 19.7.2016 

rubrika: Poslední strana - strana: 20 - autor: PAVEL MATOCHA 

nesčetné hodiny promrhány učením se pravidlům nových her. Naproti 

tomu šachy jsou zde s námi již déle než tisíc let, několik set let mají 

stále stejná jednoduchá pravidla, stále stejné hrací pole i figurky. Krásná je na nich ŠACHY 

nejen nevyčerpatelnost té hry,... 

 

Krvavé útoky se nepřímo dotýkají i festivalu 

chrudimsky.denik.cz - 19.7.2016 

rubrika: Ostatní sporty - strana: 00 - autor: Zdeněk Zamastil 

Teroristický útok v Nice, pokus o vojenský převrat v Turecku. Letošní léto potřísnila krev. 

Naštěstí Česká republika je podobné bolesti ušetřena, a tak nemusí být v naší zemi vyhlašován 

výjimečný stav. A mohou se konat masové akce, jako třeba Czech Open. 

Nicméně oba dva incidenty se nepřímo dotýkají i pořadatelů Mezinárodního festivalu šachu a 

her. 

 

„V noci z pátku na sobotu mi volal generální manažer Jirka Petružálek a ptal se, co říkám na 

situaci v Turecku. Trochu se zděšením v hlase. Oprávněné, protože kromě Turků k nám 

z Istanbulu létají také Kazaši a Kyrgyzové. Ale zatím se ke mně žádná odhláška nedostala. To 

samé platí pro Francouze, kteří přijedou na hlavní šachový turnaj," vysvětluje ředitel festivalu 

Jan Mazuch. 

„Jsem rád, že u nás zvítězila demokracie" 

Festival duševních sportů. I tak je nazýván pardubický Czech Open. Jenže klid v duši těžko 

může mít turecká výprava. Soustřeďte se na hru, když se ve vaší zemi střílí do lidí a chtějí 

svrhnout prezidenta. Před bránou do Evropy totiž došlo k nepovedenému vojenskému 

převratu. „Naštěstí," předesílá Hakan Özgür, vedoucí tureckého týmu mankalových her. 

Co říkáte na dramatickou situaci ve vaší zemi? 

Tím, že jsme do České republiky dorazili už zkraje minulého týdne, nejsem úplně 

informován. Jsem ale velice znepokojen, protože jsme daleko od domova. Každopádně jsem 

rád, že se podařilo povstalce rychle zastavit a zvítězila demokracie. Ve státech, kde je 

demokratický režim, totiž nebývají problémy. Situace tam je stabilizovaná. Kéž by tomu tak 

bylo do budoucna také u nás. 

Překvapilo vás, že došlo  k takovému rozštěpení tureckých ozbrojených sil? 

Vědělo se, že naše armáda není jednotná, ale útok na vládu a hlavně civilisty mě zaskočil. 

Opakuji – jsem rád, že zvítězila demokracie nad násilným způsobem převzetí moci. 

Máte zprávy o vaší rodině? Jsou všichni v pořádku? 

Ano, díkybohu. Mé rodině se nic nestalo. Největší obavu jsem měl o syna, který je stejně jako 

já mimo domov. V těchto dnech se účastní Mezinárodní gymnáziády v Trabzonu. Naši zemi 

reprezentuje  v šachu. Volal jsem představitelům naší asociace  a ti mě ubezpečili, že jsou 

všichni v pořádku.  

 



Kazašské odmítnutí způsobil útok teroristů 

chrudimsky.denik.cz - 19.7.2016 

rubrika: Ostatní sporty - strana: 00 - autor: Zdeněk Zamastil 

Rusové zůstávají doma z daleko prozaičtějších důvodů. Tíží je euro. 

Přepadení dvou obchodů se zbraněmi a kasáren Národní gardy v 

kazašském městě Aktobe, které v neděli provedla skupina 

ozbrojenců, a následné střety s ozbrojenými silami si vyžádaly 

nejméně 17 mrtvých.Autor: ČTK/AP 

Proč nepřijet? Těch důvodů je vždy více. Pořadatelé Czech Open 

už jsou zvyklí na to, že některý ze zájemců o Mezinárodní 

festival šachu a her nedostane víza, nebo se omluví z účasti kvůli 

finanční stránce. Ale před 27. ročníkem zažili úplně novou situaci. Kazaši se omluvili z obavy 

o svou bezpečnost. 

OBAVA O BEZPEČNOST 

Evropa se za poslední rok ocitla ve výhni teroristických útoků. Paříž, Brusel, Istanbul (i když 

ten je „pouze" vstupní branou na nejstarší kontinent). České republice se naštěstí takovéto 

krveprolití vyhýbá. Nicméně i na naší zemi, respektive na pořadatele Czech Open, měl jeden 

z šílených ataků dopad. 

„Na konci června mně volali z Kazachstánu, že kvůli teroristickému útoku na letišti 

v Istanbulu ruší účast. Prý že teď není  v Evropě bezpečno. Marně jsem se jim snažil 

vysvětlit, že Istanbul není jediná cesta, že mohou letět přes Moskvu. A, že u nás se, 

zaplaťpánbůh, nic neděje. A že jsme proti Kazachstánu daleko bezpečnější destinace," kroutí 

hlavou ředitel festivalu Jan Mazuch. 

To Rusové mají jiné starosti. Nejsou sice přímo životu nebezpečné, přesto je velmi limitují. 

Zatímco v jiných zemích se dokázali z ekonomické krize vzpamatovat, ruský obr má finanční 

problémy. A šachisté to silně pociťují. 

DRAMATICKÝ PROPAD 

„Pokles počtu účastníků  z Ruska je dramatický. Když to srovnám se situací před nějakými 

šesti lety, tak je to asi třetina. Hlavním ukazatelem je ekonomika, kdy rubl je vůči euru 

dvaapůlkrát dražší. Jinými slovy se jim všechno dvaapůlkrát prodražilo. Účast pro ně není 

úplně levná záležitost. Navíc se jim prodraží i cesta, když byly zrušeny přímé lety do Pardubic 

z Moskvy i Petrohradu," vysvětluje zástupce ředitele Petr Laušman. 

 

 

Dostihy či hokej? Ne. Nejvíce peněz dovezou šachisté 

Mladá fronta DNES - 19.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 15 - autor: Milan Zlinský 

... poklidná křivka náhle povyskočí na několik týdnů směrem vzhůru. Právě v 

tom období se totiž v aréně koná mezinárodní festival šachu a her. „Je nesporné, že celá akce 

má pro pardubické podnikatele zásadní význam. Vždyť se na festivalu vystřídá minimálně... 

 

Ani dostihy, ani hokej. Nejvíc peněz nechají v Pardubicích šachisté 

http://chrudimsky.denik.cz/galerie/foto.html?mm=kazachstan-policie060616&s=1


pardubice.iDNES.cz - 19.7.2016 

rubrika: Pardubice / Pardubice - zprávy - strana: 00 - autor: MF DNES, Milan Zlinský 

Sehnat volný pokoj v pardubickém hotelu či penzionu je nyní prakticky nemožné. Důvod je 

jasný. V plném proudu je 27. ročník šachového festivalu Czech Open, na který přijíždí na tři 

tisíce hráčů z celého světa. Ti se nyní starají podnikatelům o jedno z nejlepších období v roce.  

Do Pardubic nyní míří šachisté z celého světa. | foto: Radek 

Kalhous, MAFRA  

Pardubice a Pardubický kraj se obecně vždy umísťují 

na chvostu všech žebříčků, které sledují zájem turistů 

o jednotlivá místa v České republice. Pravidelně na 

konci července však poklidná křivka náhle povyskočí 

na několik týdnů směrem vzhůru. Právě v tom období 

se totiž v aréně koná mezinárodní festival šachu a 

her. 

„Je nesporné, že celá akce má pro pardubické podnikatele zásadní význam. Vždyť se na 

festivalu vystřídá minimálně dva tisíce šachistů a další tisícovka se účastní dalších her. Z toho 

velká část dorazila ze zahraničí,“ uvedl šéf dlouholetého festivalu Czech Open Jan Mazuch. 

Pro většinu lidí z Pardubic je přitom šachová událost tak trochu utajená. Přece jen tisíce 

fanoušků na skládání Rubikovy kostky a partie v dámě nechodí, takže leckoho může 

informace o ekonomické prospěšnosti festivalu zaskočit. Častěji se mluví v souvislosti s 

ekonomickým dopadem o Velké pardubické, Zlaté přilbě či o hokejových zápasech. 

„Jenže všechny tyto akce trvají jen krátce, maximálně jeden víkend. Náš festival trvá více než 

dva týdny a hráči tady po většinu té doby musí někde bydlet a také něco jíst,“ uvedl Petr 

Laušman, zástupce ředitele turnaje Czech Open. 

O tom, že jeho slova nejsou přehnaná, se dá lehce přesvědčit na serveru booking.com, který 

nabízí volné ubytovací kapacity ve většině pardubických hotelů a penzionů. 

Redakce se rozhodla na konci minulého týdne, tedy krátce po začátku festivalu, objednat 

jeden dvoulůžkový pokoj a nebyla to snadná práce. „Tento penzion bude pravděpodobně 

během 14 hodin vyprodán,“ stálo například u penzionu Birdie.  

Hotely se během šachového festivalu zcela zaplní 

Podobné vzkazy byly u většiny zařízení. Bylo zjevné, že po víkendu, kdy se turnaj rozjede 

naplno, už ve městě nebude prakticky jediný volný pokoj. „Toto ubytování je velmi 

populární. Na naší stránce už je vyprodáno, můžete si však rezervovat podobné místo,“ hlásil 

web například u penzionu Zelená žába.  

Ostatně sami pořadatelé přiznávají, že je čím dál těžší zajistit pro všechny účastníky adekvátní 

bydlení. „Je to každoroční boj, i když dnes je kapacit více než v minulých letech, tak je pořád 

velmi těžké všechny ubytovat. Hlavně během deseti dnů, kdy se toho hraje nejvíce, budou 

Pardubice z pohledu hotelů úplně plné,“ uvedl Laušman. 

A to i přesto, že velká část hráčů, kteří do Pardubic dorazili z Německa, Polska, Ruska, Itálie, 

ale také z Indie, Kazachstánu, Sýrie, Turecka, Jižní Koreje, Spojených arabských emirátů či z 

Mongolska, bydlí na vysokoškolských kolejích či ubytovnách. 

Ovšem ne zdaleka všem takové pokoje vyhovují. „Nejvíce se potýkáme s tím, že nám chybí 

více kapacit v luxusních hotelech. Uvítali bychom ještě jeden čtyřhvězdičkový hotel. Euro 

nedokáže uspokojit všechny naše požadavky,“ dodává Mazuch, a jasně tak dokládá, že 

festival může v budoucnu pardubickým podnikatelům pomáhat ještě více. 



Hráči do Pardubic přijíždějí i z kulturně značně odlišných zemí, než je Česká republika. Podle 

zástupců oslovených hotelů se však žádné větší problémy nekonají.  

„Máme teď plno cizinců, ostatně jako většinou při konání festivalu. Nikdy s nimi žádné větší 

problémy nebyly,“ uvedla před časem třeba recepční hotelu Zlatá štika Nela Janovská. 

Podobné to je i s případnou hrozbou teroristických útoků.  

Podle Jana Mazucha nemusí mít nikdo v Pardubicích strach, že se něco stane. „Většina lidí, 

kteří pocházejí z exotických zemí, musí náš stát žádat o vízum, a jsou tak pečlivě 

kontrolováni, než k nám přijedou,“ dodal Jan Mazuch. 

 

 

Mezinárodní den šachu 

Havlíčkobrodský deník - 20.7.2016 

rubrika: U nás doma - strana: 15 - autor: (zrc) 

Pelestrova u Veselého Žďáru pořádají společně se šachisty 

havlíčkobrodské Jiskry, a to již dnes odpoledne, Mezinárodní den šachu. 

„Program, který poslouží k propagaci šachové hry, začíná v 15.30 hodin utkáním na velké 

zahradní šachovnici. Na programu jsou i... 

 

 

Šachisté připravili na svůj svátek vědomostní soutěž 

Třebíčský deník - 20.7.2016 

rubrika: U nás doma - strana: 15 - autor: (ek) 

společnosti na základě pravidel šachové hry? 7. Který český učenec a 

filozof je autorem citátu: „Šachy jsou hra velice pracná, ale poučná a lidem vhodná.“ 8. Kdo 

je autorem knihy „Šachové záhady Sherlocka Holmese“? 9. Ve kterém populárním světovém 

díle se hraj... 

 

Festival navštívila Polgárová 

Pardubický deník +8 - 20.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 19 - autor: (tr) 

Do Tipsport areny zavítala Judit Polgárová, bývala mistryně světa v šachu a hráčka 

s historicky nejvyšším ratingem. 

Judit Polgárová.Autor: archiv pořadatelů 

Právě po slavném šachovém rodu je pojmenována jedna 

z variant šachů, ve které se na mezinárodním festivalu Czech 

Open odehrálo mistrovství světa. 

„S aktivním hraním jsem sice skončila, ale zaneprázdněná jsem 

pořád stejně. Trávím daleko více času s rodinou, ovšem s bílými 

a černými figurami jsem zůstala spjatá nadále. Na kontě mám 

několik knih a snažím se rozšířit povědomí o šachách," prozradila devětatřicetiletá Maďarka, 

která s aktivní kariérou skončila v roce 2014. 

http://chrudimsky.denik.cz/galerie/foto.html?mm=judit-polgarova-tipsport-arena-pardubice-sachy-czech-open-sachistka-nejvyssi-rating200716-hk&s=17


Turnaj v Polgár Superstar Chess vyhrál třináctiletý Yoav Kosashvili z Izraele před Rusem 

Vladislavem Krapivinem. 

Dále se odehrál otevřený turnaj dvojic v rapid šachu hraný pod názvem Eurokomplex 

Autoskla Open. Z vítězství se radovalo druhé nasazené ruské duo Demidov – Bryzgalin, které 

předčilo své krajany Čigajeva s Yuffou. Bronz si z klání odnesli Češi Vojtěch Plát a Martin 

Červený. 

Dnes začne na festivalu mistrovství České republiky v rapid šachu, do kterého se přihlásili 

David Navara, Sergej Movsesjan, Viktor Láznička a řada dalších šachistů. Hrají se i ostatní 

klání v rapid šachu a superbleskový turnaj, vrcholit bude ratingový turnaj. 

 

 

Po celém světě slaví šachisté svátek. České centrum je v Pardubicích 

Pardubický deník - 20.7.2016 

rubrika: Pardubicko - strana: 03 - autor: ZDENĚK 

ZAMASTIL 

Mezinárodní den Šach neboli šachy je velmi oblíbená 

společenská desková hra, určená pro dva hráče. Jako jedna z mála deskových her jsou šachy 

celosvětově uznávány i jako sport. Pro velkou oblibu šachového sportu byl pro jeho hráče a 

příznivce ustanoven právě... 

 

 

Pláž u Jizery se mění, dostane nové lavičky i dřevěné ležení 

Boleslavský deník - 20.7.2016 

rubrika: Boleslavsko / Zpravodajství - strana: 03 - autor: LUCIE RŮŽKOVÁ 

... s dětmi. „Prostor je navíc zastíněný vrbou, takže tu rodiče o své ratolesti mít 

strach určitě nemusí. Kromě toho si zde mohou zahrát šachy a přibude i 

jednoduché dětské hřiště s několika prvky,“ upřesnil starosta. Na zatravněné pláži nechybí ani 

pobytové schod... 

 

 

Obliba šachů ještě poroste, míní Polgárová 

Mladá fronta DNES - 21.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 17 - autor: 

(mšv) 

poradila s nespočtem mužských protihráčů. „Nebylo moc žen, které hrály šachy na takové 

úrovni jako já, a proto to podle mě nebylo pro muže moc příjemné. Zvlášť když se mnou 

často prohrávali,“ říká s úsměvem Polgárová, kterou k šachům přivedli v útlém... 

 

Rapid šach v Pardubicích 

ČT 1 - 21.7.2016 

pořad: Branky, body, vteřiny - vysíláno: 19:45 - pořadí zprávy: 08 



David Navara skončil tentokrát až sedmnáctý. David NAVARA, nejvýše nasazený účastník 

MČR v rapid šachu -------------------- Rapid šach nehraji tak dobře jako klasický šach a ani tak 

dobře jako bleskový šach, ale to je moje chyba, že s tím časem neumím nějak... 

 

 

Editorial 

OK! magazine - 21.7.2016 

rubrika: Na úvod - strana: 08 - autor: Honza Pokorný 

chlup víc. Už nikdy. Užijte si léto. Bez neuvážených rozjezdů na bruslích, bez dvojitých 

zlomenin zápěstí, bez rovnání, sáder, operací a rehabilitací. Šachy jsou taky fajn! 

 

 

Šachový svátek: už sto hráčů! 

Táborský deník - 21.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 17 - autor: (paš) 

Tábor – Blížící se Velká cena Tábora v šachu prolomila jednu 

tradiční metu. Ke včerejšímu datu – deset dní před zahájením 

turnaje – se do startovní listiny zapsalo už sto hráčů, a to ještě není seznam uzavřený. 

Obvyklý mezinárodní punc dodá turnaji účast... 

 

Czech Open: Tituly získali Navara a Plát 

hradecky.denik.cz - 21.7.2016 

rubrika: Ostatní sporty - strana: 00 - autor: Tomáš Rais 

Bohatý program nabízí v Tipsport areně mezinárodní festival šachu a her Czech Open. 

Ilustrační fotoAutor: DENÍK/Jiří Sejkora 

Další domácí šampionát byl odehrán ve Fischerových 

šachách, které jsou inovovanou verzí klasických šachů 

podle Bobbyho Fischera. Největší rozdíl je v tom, že se 

postavení figur před zahájením losuje. V Pardubicích se 

turnaj v této verzi hraje jako Memoriál Vladimíra Nováka 

pod názvem Sten.cz Open. 

Vítěz David Navara si jedinou ztrátu připsal ve třetím kole 

s Rusem Demidovem, se kterým remizoval. O bod za nejlepším českým hráčem současnosti 

zaostali Vladimír Zakhartsov z Ruska a Američan Bryan Smith. Dalšími Čechy v pořadí za 

Navarou byli Jiří Adámek a Martin Petr. 

Pozornost na festivalu poutá i čtyřiadvacetihodinové mistrovství České republiky 

v bleskovém maratonu. Vítězem letošního klání, které se hrálo pod názvem Bulinský, Vávra 

& Partners Open, je český mezinárodní mistr Vojtěch Plát. Druhý skončil Vojtěch Zwardoň a 

bronz bral Martin Červený. 

Kdo sledoval účastníky skládání Rubikovy kostky, stal se svědkem nového světového 

rekordu. Postaral se o něj Polák Rafal Waryszak v disciplíně Pyraminx, který stlačil svůj 

průměrný čas na 2,41 sekundy. 

http://chrudimsky.denik.cz/galerie/foto.html?mm=czechopen09_sachy_ilustracni_pce&s=45


Festival pokračuje v Pardubicích i ve čtvrtek, na programu jsou např. turnaje v rapid šachu. 

 

 

POVOLÁNÍ KOBZA 

Reflex - 21.7.2016 

rubrika: Rozhovor - strana: 44 - autor: MAREK GREGOR 

... Náplavky, oživuje hrad Pirkštejn, v bytě na střeše paláce Lucerna pořádá 

salónní koncerty a semináře, po městech instaluje piana, šachové stolky a nyní i 

poeziomaty… Jeden od minulého měsíce promlouvá u bývalého klubu CBGB 

na Manhattanu, další cestuje po anglických.. 

 

 

Obliba šachů ještě poroste, míní šachová legenda Polgárová 

sport.iDNES.cz - 22.7.2016 

rubrika: Ostatní sporty - strana: 00 - autor: MF DNES, Martin Švec 

Judita Polgárová | foto:  David Neff, MAFRA  

Sama již dva roky profesionálně nehraje, přesto se 

Maďarka Judit Polgárová v šachovém prostředí stále čile 

angažuje, například pořádáním vlastního festivalu v 

Budapešti. Bývalá mistryně světa si našla čas, aby se 

přijela „organizačně“ inspirovat do Pardubic na Czech 

Open, kde se tento týden konal i turnaj, nesoucí jméno 

šachistky považované za jednu z nejlepších v historii této 

hry.  

Ovšem Polgárová už tuší, kdo by ji na pomyslném trůnu mohl nahradit. „Velmi se mi líbí 

mladá čínská hráčka Hou Yifan. Je opravdu výtečná, podle mého soudu je momentálně 

nejlepší světovou šachistkou.  

Navara neuspěl 

Ve čtvrtek odpoledne skončil hojně sledovaný turnaj v rapidu. Mistrovství republiky zvládl 

nejlépe polský velmistr a turnajová šestka Kacper Piorun, který předčil i nejvýše nasazeného 

Davida Navaru. Několikanásobný český šampion se pokoušel navázat na triumf z 

„Fischerek“, ale zaváhal již první den proti Ukrajinci Ševčenkovi. Ve čtvrtek navíc podlehl v 

7. kole i Izraelci Nabatymu a v závěrečném kole Yuffovi z Ruska, což Navarovi v součtu 

nakonec stačilo až na sedmnácté místo. 

„Pokud se mi má v nejbližší době někdo vyrovnat, pak je to ona,“ přiznává devětatřicetiletá 

dáma, která svůj první turnaj vyhrála v šesti letech. Polgárová se později, jako jediná žena, 

prosadila do první desítky světového šachového žebříčku. Ve své kariéře si přitom poradila s 

nespočtem mužských protihráčů. 

„Nebylo moc žen, které hrály šachy na takové úrovni jako já, a proto to podle mě nebylo pro 

muže moc příjemné. Zvlášť když se mnou často prohrávali,“ říká s úsměvem Polgárová, 

kterou k šachům přivedli v útlém věku rodiče. 

Sama už má nyní vlastní děti, které však k šachovnici „nepřičichly“. 



Kromě pořádání zmíněného budapešťského klání Global Chess Festival se Polgárová věnuje i 

psaní knih a přednáškám o šachách, v nichž vidí přínos poznání pro široký okruh lidí. 

„Šachy jsou skvělou variantou vzdělávání a v mnoha zemích světa jsou dokonce součástí 

vzdělávacího systému ve školách. I já sama mám v Maďarsku volitelný předmět pro děti, ve 

kterém se jim snažím předávat zkušenosti a používám šachy k chápání širších prostorových 

souvislostí. Suma sumárum si myslím, že popularita šachů v budoucnu ještě poroste,“ míní 

Polgárová, která díky cestování na různé šachové akce po světě poznávala odmalička odlišné 

kultury. 

„Tím se rozvíjela také moje osobnost. To byl pro mě zřejmě největší dar,“ dodává Polgárová. 

 

Šachový vrchol festivalu: na tahu jsou velmistři 

V pardubické Tipsport areně odstartuje velmistrovský turnaj 

Zajisté nebude chtít skončit obdobně jako při republikovém mistrovství ve Fischerových 

šachách či MČR v rapidu.  

Po nich arménský velmistr Sergej Movsesjan figuroval ve výsledkové listině na páté a 

čtrnácté pozici. Ve velmistrovském turnaji Pardubice Open si coby nasazená jednička a jako 

jeden z bývalých vítězů bude pomýšlet na lepší umístění. 

„Loni tady skončil druhý,“ připomněl už před zahájením festivalu jeho ředitel Jan Mazuch. 

Jenže ovládnout devítikolový turnaj se pokusí i ostatní šachisté, mezi nimiž bude kromě 

Movsesjana i dalších pět dřívějších šampionů nejprestižnějšího z 24 turnajů, které se na 

festivalu odehrávají. 

Druhý největší rating (2654) po Movsesjanovi momentálně náleží Viktoru Lázničkovi, který 

je nejvýše nasazeným Čechem v první dvacítce, kam se ještě zařadili Jiří Štoček (2550), 

Vlastimil Babula (2540) a Robert Cvek (2522). Menší cíle si pak dává vítěz ratingového 

turnaje Infinity Open Petr Neuman.  

„Velmistrovský turnaj je úplně jiný příběh, zřejmě nejsilnější u nás. Když udělám šest bodů, 

budu spokojený,“ prohlásil Neuman, který bral předešlé sedmikolové vystoupení jako 

nepříliš náročný „trénink“. 

 

 

Šachisté hledali u radnice nové tváře 

Liberecký deník - 22.7.2016 

rubrika: Liberecko - strana: 03 - autor: MARTIN ZÍTA 

zasedl také čtyřiaosmdesátiletý Marcel Kokta, pamětník první šachové vlny 

na severu Čech. „První hrací místnost byla v roce 1945 v hotelu Pošta. Od začátku padesátých 

let měly šachy velmi dobré postavení. Odboráři dávali hodně peněz, protože šachy vnímali 

jako... 

 

 

 

 



Šachový vrchol festivalu je tady. Na tahu jsou velmistři 

Mladá fronta DNES - 22.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 19 - autor: Martin Švec 

Nejočekávanější šachové klání letošního 27. ročníku festivalu Czech Open 

začíná. V pardubické Tipsport areně odstartuje prvním kolem velmistrovský 

turnaj. PARDUBICE Zajisté nebude chtít skončit obdobně jako při 

republikovém mistrovství ve Fischerových šachách či... 

 

 

Pohodová dovolená z Letiště Václava Havla Praha 1. díl 

Benešovský deník +10 - 22.7.2016 

rubrika: Benešovsko - strana: 02 

... před odletem a co letiště nabízí nejmenším cestujícím. BĚŽTE SI HRÁT Už 

při čekání na odbavení zabaví děti obří hry jako šachy a Člověče, nezlob se nebo skákací 

panáka. Ty jsou volně k dispozici v odletové hale Terminálu 2. Po průchodu bezpečnostní či... 

 

Na festivalu Czech Open začíná velmistrovský turnaj 

hradecky.denik.cz - 22.7.2016 

rubrika: Ostatní sporty - strana: 00 - autor: Tomáš Rais 

Východní Čechy, Pardubice - Největší pozornost na mezinárodním festivalu Czech Open 

bude upřena na šachovou část, kde dnes v 15 hodin začíná velmistrovský turnaj Pardubice 

Open a potrvá až do příští soboty. Na startovní listině je i šest bývalých vítězů tohoto turnaje. 

Ilustrační fotoAutor: DENÍK/Jiří Sejkora 

„Nejvýše nasazeným hráčem je Sergej Movsesjan, který 

už na Czech Open jednou vyhrál a loni byl na druhém 

místě. Druhým nasazeným šachistou je loňský vítěz 

Viktor Láznička," uvedl ředitel festivalu Jan Mazuch. 

Za nimi je třetím v pořadí Surya Ganguly z Indie. Na 

přední pozice mohou zaútočit i další šachisté. Celkem je 

v hlavním turnaji čeká devět hracích kol. 

Dohrán už je naopak sedmikolový ratingový turnaj Infinity Open, v němž pozici nasazené 

jedničky  potvrdil český velmistr Petr Neuman. Stříbro si do Srbska odváží Jovica 

Radovanovič, na třetí pozici skončil Ukrajinec Vladimir Gergel. 

„Bylo to spíš takové odreagování a trochu příprava právě na velmistrovský turnaj. Tam 

začnou ty hlavní boje. I když i tady jsem měl několik těžších partií, které bylo obtížné 

vyhrát," řekl Petr Neuman, jenž se vítězně naladil na začátek turnaje Pardubice Open. 

Sám Neuman je tradičním účastníkem pardubického festivalu. „Jezdím sem už pětadvacet let 

a je to naprosto perfektní turnaj. A to nemyslím jenom ze šachového pohledu, ale i ze 

společenského. Právě z toho důvodu, že se zde sejde spousta zajímavých lidí, mám Czech 

Open rád." 

Páteční program nabídne v pardubické Tipsport areně mimo jiné i šachový turnaj 

čtyřčlenných družstev mládeže a turnaje v baskickém šachu a Shogi. 

http://hradecky.denik.cz/galerie/foto.html?mm=czechopen-sachy-2015-2-ilu-pce-1-z-1&s=45


Nepište, netelefonujte, hotely ve městě praskají ve švech! 

pardubicky.denik.cz - 22.7.2016 

rubrika: Moje Pardubicko - strana: 00 - autor: Zdeněk Zamastil 

... tisíc. A to už je nějaká porce obsazených pokojů. DESET KRIZOVÝCH DNÍ Největší 

nápor se očekává v týdnu, kdy jsou rozehrány hlavní šachové turnaje. A ty startují právě 

dnes.„Deset dní je opravdu krizových, všechno ve městě je plné. Na rozdíl od 

jednorázových... 

 

 

Černá hodinka 

Haló noviny - 22.7.2016 

rubrika: Píšete nám - strana: 11 - autor: Oldřich SUCHORADSKÝ 

... zápas a 100 partií, když se po dusném dni přihnala bouřka a najednou v 

sále zhasla všechna světla. Bylo kolem 21. hodiny, tma jak v pytli. Šachy na slepo jsme hrát 

neuměli. Přítomní rodiče za pár minut přinesli svíčky a rozmístili je kolem 10 šachovnic v 

sále. A hrálo se... 

 

Nejdivnější zákony světa: Nehrajte šachy při sexu a neopíjejte ryby 

tn.cz - 23.7.2016 

rubrika: TN.CZ/default - strana: 00 

... Několik států omezuje koupání kvůli tomu, že ve vodě je možné se utopit. Estonsko V 

Estonsku je zapovězeno hrát při sexu šachy. Velká Británie K anglické královně se nesmíte 

přiblížit bez ponožek a do parlamentu nesmíte v brnění. V Parlamentu je také... 

 

Czech Open: Překvapení v rapid šachu, mistrem je Štěpán Žilka 

hradecky.denik.cz - 23.7.2016 

rubrika: Ostatní sporty - strana: 00 - autor: Tomáš Rais 

Na mezinárodním festivalu šachu a her Czech Open byly dohrány turnaje v rapid šachu. Klání 

pod názvem Pardubický kraj Open nepřálo favoritům. 

Šachy - ilustrační fotoAutor: DENÍK/Luboš Jeníček 

Třetí nasazený Ukrajinec Martyn Kravstiv skončil až na 

29. místě, Sergej Movsesjan obsadil čtrnáctou pozici a nejvýše 

nasazený David Navara třikrát prohrál a zakončil turnaj na 

sedmnácté příčce. „Chtěl jsem určitě uhrát víc než šest bodů 

z devíti partií. Měl bych se nad sebou zřejmě trochu zamyslet, 

protože se mi   to v Pardubicích nestalo poprvé," řekl již 

s úsměvem Navara, který si z Pardubic odvezl prvenství 

z mistrovství ve Fischerových šachách. 

Z celkového triumfu se radoval polský velmistr Kacper Piorun, který během turnaje nenašel 

přemožitele a získal 8 bodů. Nejlépe umístěným Čechem, a tím pádem i mistrem České 

republiky, je Štěpán Žilka na desáté příčce. 

http://hradecky.denik.cz/galerie/foto.html?mm=sachy-pardubice-ilustracni-foto2&s=45


V rapid šachu se hrály ještě dva turnaje pro hráče, kteří mají nižší ELO. Služby města 

Pardubic Open ovládl Egor Baskakov z Ruska. Největší překvapení se pak zrodilo v turnaji 

Kontax Open, kde vyhrál český šachista Karel Brožka senior, který byl před turnajem až 

104. nasazený. 

V pátek byl v Tipsport areně zahájen velmistrovský turnaj Pardubice Open. Bude se hrát až 

do příští soboty, jednotlivá kola začínají vždy v 15 hodin. 

 

 

Czech Open 

Pardubický deník - 23.7.2016 

rubrika: Servis - strana: 06 

xianqqi – 1.den 12:00 šachy C, D – konec registrace 15:00 – 21:00 šachy A, B – 2. kolo 15:00 

– 21:00 šachy C, D – 1. kolo 20:00 – 01:00 2. společenský večer (Cihelna) Nedele 24. 

cervence TIPSPORT Arena 8:00 – 8:30 registrace 8:30 šachy I – konec registrace 09:00... 

 

 

Šachisté hledali nové tváře 

Jablonecký deník - 23.7.2016 

rubrika: Jablonecko - strana: 02 - autor: MARTIN ZÍTA 

zasedl také čtyřiaosmdesátiletý Marcel Kokta, pamětník první šachové vlny na 

severu Čech. „První hrací místnost byla v roce 1945 v hotelu Pošta. Od začátku 

padesátých let měly šachy velmi dobré postavení. Odboráři dávali hodně peněz, 

protože šachy vnímali jako... 

 

 

 „Myslím si, že popularita tohoto sportu v budoucnu ještě poroste“ 

Hradecký deník +1 - 23.7.2016 

rubrika: Sport - Hradecko - strana: 17 - autor: (jbu) 

pro mě ale bylo speciální. Nebylo moc žen, které hrály šachy na 

takové úrovni jako já, a proto to podle mě nebylo pro muže moc 

příjemné. Zvlášť když se mnou často prohrávali. (smích) * Když se za svoji kariérou zpětně 

ohlédnete, v čem vás šachy nejvíce ovlivnily... 

 

 

Po dvou kláních na Czech Open si chce Navara užít „Jizerky“ 

Mladá fronta DNES - 23.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 19 - autor: (vot, jb) 

David Navara | foto: chessbase.com  

Nezapojil se do něj ani před rokem a také letos bude 

nejlepší český šachista David Navara průběh hlavního 

velmistrovského turnaje na festivalu Czech Open v 



Pardubicích sledovat zpovzdálí.  

 „Rozhodl jsem se trochu si odpočinout a jet na dovolenou,“ vysvětlil hráč s ratingem ELO 

2735, což je skoro o sto bodů více, než má nyní obhájce prvenství Viktor Láznička.  

Lenošit se chystá v Jizerských horách. A možná zde bude chtít také vymazat z paměti letošní 

sedmnácté místo z turnaje v rapidu, v němž měl jako vždy nejvyšší ambice. Na rozdíl od 

oblíbených Fischerových šachů, které vyhrál, je tento výsledek na jeho poměry propadákem. 

„Chtěl jsem určitě uhrát víc než šest bodů z devíti partií,“ přiznal Navara. „Měl bych se nad 

sebou zřejmě trochu zamyslet, protože se mi to v Pardubicích nestalo poprvé,“ poznamenal s 

úsměvem. 

Další triumf z „Fischerek“ mu nicméně udělal velkou radost. „Byl to rozhodně těžký turnaj, 

především partie od třetího do pátého kola byly velmi náročné. Myslím si, že se jednalo o 

nejsilněji obsazený turnaj ve Fischerových šachách v historii Czech Openu,“ mínil 31letý 

šampion. 

V prestižním velmistrovském klání, které vypuklo včera odpoledne, drží palce Lázničkovi a 

také Sergeji Movsesjanovi, jehož udolal v důležité partii právě ve „Fischerkách“.  

„Je ovšem velmi těžké tipovat vítěze, protože těch uchazečů může být několik desítek,“ 

podotkl Navara, který se po dovolené plánuje připravovat na zářijovou šachovou olympiádu v 

ázerbájdžánském Baku. 

 

 

MOL Cup nabídne i Štajnera Navara dal přednost horám 

Mladá fronta DNES - 23.7.2016 

rubrika: Kraj Hradecký - strana: 19 - autor: (vot, jb) 

... chtít vymazat z paměti 

sedmnácté místo z turnaje v rapidu, 

v němž měl jako vždy nejvyšší 

ambice. Na rozdíl od oblíbených 

Fischerových šachů, které vyhrál. 

„Měl bych se nad sebou zřejmě trochu zamyslet, protože se mi to v Pardubicích nestalo 

poprvé,“ poznamenal s... 

 

 

Chvilka nad šachovnicí řídí Jan Kalendovský 

Vyškovský deník +5 - 23.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 17 

... je i hra Jaroslav Bureš vs. Martin Blahynka z utkání Mahrla 

Praha-Duras BVK Brno. Hlasovat mužete e-mailem na adrese kmk@chess.cz. Rekli o šachu: 

„Obet nejlépe vyvrátíte, když ji prijmete.“ (Wilhelm Steinitz) Walter Michalitschke Teplitz-

Schönauer Anzeiger, 1924 Mat 4. tahem.... 

 

 



Czech Open 

Pardubický deník - 25.7.2016 

rubrika: Servis - strana: 07 

14:00 šachy C, D – 3. kolo 15:00 – 21:00 šachy A, B – 4. kolo 15:00 – 22:00 šachy C, D – 4. 

kolo Úterý 26. července 8:00 – 14:00 výlet ZOO Dvůr Králové nad Labem 09:00 – 09:30 

registrace – šachy Q1 9:00 – 13:00 Malá kopaná 10:00 – 13:00 šachy Q1 13:30... 

 

 

Czech Open: Po třech kolech vede Ind Anurag 

Mladá fronta DNES - 25.7.2016 

rubrika: Kraj Hradecký - strana: 15 - autor: (vot) 

Šachy Šest hráčů se po třetím kole hlavního velmistrovského turnaje festivalu 

Czech Open s názvem Pardubice Open může pyšnit plným bodovým ziskem. Po 

včerejším triumfu na desáté šachovnici nad Američanem Gurevichem je v čele 

Ind Mhamal Anurag, druhý je Čech Martin... 

 

 

Turnaj měl loni namále 

Klatovský deník - 25.7.2016 

rubrika: Sport - Klatovsko - strana: 20 - autor: TOMÁŠ KANTA 

... trvá kolem čtyř hodin, někdy však i hodin šest. Jediné, co měníme, jsou 

doprovodné akce. Pro účastníky zajišťujeme turnaj v bleskovém šachu, v rapid 

šachu pro mládež, seniory i open, dále nabízíme každoročně fotbalový turnaj, 

stolní tenis, někdy beach volejbal,.. 

 

 

Hurdzan měl z 10. místa velkou radost 

Klatovský deník - 25.7.2016 

rubrika: Sport - Klatovsko - strana: 20 - autor: TOMÁŠ KANTA 

hráče a jenž společně s Pavlem Čečilem z Lokomotivy Plzeň nechyběl na 

žádném z 24 ročníků. Novák se věnuje propagaci šachů i na poli literárním. „V 

roce 2006 jsem vydal knihu Historie šachu v Klatovech, která začíná rokem 

1015 podle pověsti o knížeti Oldřichovi... 

 

 

Šachisté se mají jako v „bavlnce“ 

Pardubický deník +8 - 25.7.2016 

rubrika: Východní Čechy - strana: 02 - autor: ZDENĚK ZAMASTIL 

... Open zajišťují hostům bohaté menu. Pardubice – Představte si vymýšlet 

program pro dva tisíce lidí. Zhruba tolik se jich účastní šachové části 27. 



ročníku mezinárodního festivalu Czech Open. Pořadatelé největší akce svého druhu na světě 

nenechávají vše pouze... 

 

 

Události, které tento týden čekají Jihočechy 

Písecký deník +6 - 25.7.2016 

rubrika: Jižní Čechy - strana: 04 - autor: (t) 

republiky. Vrcholem akce by se pět minut po poledni měl stát závod 

Evropského poháru juniorů. Ve stejný den začne v 15.45 hodin i Velká 

cena Tábora v šachu, a to v sále táborského hotelu Palcát. 

 

Ochozy táborského stadionu opět přivítají i Zuzanu Hejnovou 

taborsky.denik.cz - 25.7.2016 

rubrika: Moje Táborsko - strana: 00 - autor: Redakce 

republiky. Vrcholem akce by se pět minut po poledni měl stát závod Evropského poháru 

juniorů. Ve stejný den začne ?v 15.45 hodin i Velká cena Tábora v šachu, a to v sále 

táborského hotelu Palcát." 

 

 

Ve výsledcích a telegraficky 

Mladá fronta DNES - 25.7.2016 

rubrika: Pardubický kraj - strana: 15 

... Mastík -Kesner, Klapka, Hauf (46. Kučera), Langr, Mlynka 

(46. Dostálek) - Štoček (46. P. Tlapák). Trenér Pavel Jirousek. Hráno v Leštině. Šachy a hry 

CZECH OPEN 2016, 27. ročník, PARDUBICE OPEN, velmistrovský turnaj, 1.-3. kolo: 1. 

kolo, výsledky na prvních deseti... 

 

Mezinárodní den šachu v Pelestrově 

havlickobrodsky.denik.cz - 26.7.2016 

rubrika: Ostatní sporty - strana: 00 - autor: Redakce 

Veselý Žďár – Šachový klub TJ Jiskra Havlíčkův Brod se připojil k oslavě Mezinárodního 

dne šachu 20. července, a to setkáním na Pelestrově, v místní hospůdce, kde je šachistům 

vždy poskytnuto velice příjemné zázemí. 

Šachový klub TJ Jiskra Havlíčkův Brod se připojil k oslavě Mezinárodního 

dne šachu setkáním na Pelestrově.Autor: Archiv autora 

Pozváni byli nejenom členové ŠK Jiskra, ale každý, kdo má rád 

královskou hru. I starosta města Havlíčkův Brod Jan Tecl a 

tajemník TJ Jiskra Havlíčkův Brod Pavel Mazánek podpořili 

svou účastí šachové odpoledne. Celkem oslavovalo 54 šachistů, 

a jistě stojí za zmínku rodina Zelených, která přijela z Třebíče, 

či Bohdan Trčka, který docestoval z Prahy. 

http://havlickobrodsky.denik.cz/galerie/foto.html?mm=260716-hb-sachy-cmyk


Vyžití zde bylo pro každého. Pro děti byly nachystány různé soutěže. Nejen pohybové, ale 

i výtvarné – namalovat obrázek šachové figurky. Odměnu si zasloužil každý v podobě 

drobných cen a sladkostí. Nejmladší účastnicí – malířkou byla teprve dvouletá Anička 

Vaňková, nejhezčí figurku-šachového krále namaloval sedmiletý Tomášek Hlaváč. 

V průběhu setkání, bylo sehráno 89 šachových partií, z toho 70 v rámci sedmikolového a 

19 volných přátelských partiích. Tentokrát nebyly důležité výsledky, ale mnohem důležitější 

bylo setkání šachistů samotných. Proto útěchou byla cena každému hráči bez ohledu na 

umístění. 

Nejmladší účastnicí šachového turnaje a zároveň objeveným talentem byla bezesporu šestiletá 

Žanetka Píbilová. 

Vítězové kategorií: 

Registrovaní hráči s ELO nad 1501: Roman Vincze z Gordic Jihlava. 

Neregistrovaní a s ELO do 1500: Jiří Havel z Jiskry Havlíčkův Brod 

Mládež do 15 let: Jakub Satrapa z Jiskry HavlíčkůvBrod. 

Mezinárodní den šachu se vydařil i díky krásnému počasí, které pravdu přálo a nemalý díl 

k celkové pohodě měly i špekáčky, jež bylo možné si na místě opéct. 

Organizátoři z ŠK TJ Jiskra Havlíčků Brod děkují všem za účast, zvláště pak těm, kteří akci 

podpořili věcnými cenami na soutěže a turnaj pro všechny účastníky. Jmenovitě předsedovi 

ŠK TJ Jiskra Karlu Brodinovi, Výkonnému výboru TJ Jiskra a ŠK TJ Jiskra Havlíčkův Brod. 

Poděkování patří i majitelům hospůdky Pelestrov za možnost uspořádání akce a využití jejich 

zařízení i dobrého občerstvení. Velké poděkování patří všem těm, kteří se na přípravě, 

organizaci a pořádání soutěží podíleli. 

 

 

 

Úspěch. Šachisté Slavoje přivezli bronz 

Horizont - 26.7.2016 

strana: 12 - autor: (RED) 

přehled výsledků lze nalézt na stránkách festivalu: www. czechopen.net/cz/. 

„Návštěvu stránek i celého turnaje lze doporučit nejen všem milovníkům šachu ale i 

příznivcům scrabble, go, bridže a dalších her, s nimiž se možná setkají vůbec poprvé,“ dodal 

Stonawski. 

 

 

Ve výsledcích a telegraficky 

Mladá fronta DNES - 26.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 15 

Šachy a hry CZECH OPEN 2016, Mezinárodní festival šachu a her, 27. ročník: 

PARDUBICE OPEN, velmistrovský turnaj, 4. kolo, výsledky na prvních deseti 

šachovnicích: Gutman (Ukr.) - Potapov (Rus.) 0,5:0,5, Anurag (Ind.) - Ladva 

(Est.) 0,5:0,5, Červený - Dužakov (Rus.) 0,5:0,5,... 

 



Výprask pod reflektory 

Lidové noviny - 26.7.2016 

rubrika: Poslední strana - strana: 20 - autor: PAVEL MATOCHA 

Mistr světa Carlsen ukázal v Bilbau, kdo je tady pánem ŠACHY 

Letošní turnaj Masters, který skončil tento víkend v Bilbau, potvrdil dominanci současného 

mistra světa Magnuse Carlsena. V dvoukolovém turnaji šesti špičkových velmistrů vyhrál i 

přes úvodní porážku od Hikaru... 

 

 

Czech Open 

Pardubický deník - 27.7.2016 

rubrika: Servis - strana: 06 

cervence 9:00 – 09:30 registrace – šachy Q2 9:00-13:00 Malá kopaná 10:00 – 

13:00 šachy Q2 13:30 šachy Q2 – vyhlášení 14:00 – 20:00 křížovky, sudoku, 

kakuro 15:00 – 21:00 šachy A, B, C, D 21:30 – 23:00 večerní zámek Ctvrtek 

28. cervence 08:30 – 09:30... 

 

Vedoucí skupina velmistrovského turnaje přizvala i tři české hráče 

hradecky.denik.cz - 27.7.2016 

rubrika: Ostatní sporty - strana: 00 - autor: Tomáš Rais 

Po čtvrtém dějství velmistrovského turnaje Pardubice Open se rozšířila vedoucí skupina 

hráčů. V čele se nachází 16 šachistů, kteří zatím ztratili pouze půl bodu. 

Šachy - ilustrační fotoAutor: DENÍK/Luboš Jeníček 

„Čtvrté kolo nepřineslo výraznější překvapení, a tak se na vedoucí 

skupinu dotáhla i taková jména jako Movsesjan, Láznička či 

Kravtsiv, tedy přední nasazení hráči," řekl Petr Pisk, šachový expert 

mezinárodního festivalu Czech Open. Turnajová jednička Ganguly 

z Indie má na svém kontě tři body. 

Ve vedoucí skupině jsou kromě Viktora Lázničky i další dva Češi - Martin Červený a Cyril 

Ponížil. „Martin zatím pokračuje ve výborných výkonech. Cyril má za sebou skvělé 

představení na červnovém Mitropa Cupu, který poprvé v historii vyhrála reprezentace České 

republiky. A právě Ponížil jí k tomu výrazně pomohl, výtečnou formu si tedy přenesl i do 

Pardubic," připomněl Pisk. 

Svými výkony na sebe upozornili Sindarov z Uzbekistánu a Praggnanandhaa z Indie, hráči 

nastupující šachové generace narozeni v roce 2005. „Je možné, že zde sledujeme budoucí 

šachové superhvězdy, což by mohlo být i velkým lákadlem pro návštěvníky festivalu," doplnil 

Petr Pisk. 

 

  

http://hradecky.denik.cz/galerie/foto.html?mm=sachy-pardubice-ilustracni-foto2&s=45


Movsesjan s Lázničkou přikládají pod kotlem 

Mladá fronta DNES - 27.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 15 - autor: (vot) 

... vede Ind Mhamal Anurag, ovšem arménskočeské duo Sergej Movsesjan a 

Viktor Láznička si v hlavním velmistrovském turnaji letošního festivalu šachu 

a her Czech Open postupně buduje silnou pozici. V Česku zdomácnělý 

Movsesjan, jenž dosud ztratil pouze půl bodu ve třetím kole za... 

 

Jak si ČOV váží olympijských městeček na Lipně? 

sportovnilisty.cz - 27.7.2016 

rubrika: Články - strana: 00 

... – se zde, možná, uskuteční pouze badminton (bude se hrát v místní hale) a fotbal (opět na 

místním hřišti). Ale pozor, přibydou obří šachy na náměstí. I ve zdejším infocentru bylo z 

jednání ČOV znát zoufalství. „My vlastně nic nevíme, schůzky byly všeho všudy... 

 

 

ŠACHY I POSILOVNU SLIBUJE VRANOVICKÝ PARK 

Břeclavský deník - 28.7.2016 

rubrika: Břeclavsko - strana: 03 

... úpravy lokality pro trávení volného v naší obci,“ uvedl starosta Jan 

Helikar. Místo bude vybavené pískovištěm, venkovní posilovnou, šachy, 

ohništěm i altánem. V blízkosti parku v posledních osmi letech vznikla 

řada nových rodinných domků, ve kterých žije více než 67... 

 

 

Máte rádi šachy a navíc si i rádi zasoutěžíte? Pokud 

ano, pak jsou následující řádky určeny právě vám 

Havlíčkobrodský deník - 28.7.2016 

rubrika: U nás doma - strana: 15 - autor: (ek) 

společnosti na základě pravidel šachové hry? 7. Který český učenec a filozof je autorem 

citátu: „Šachy jsou hra velice pracná, ale poučná a lidem vhodná.“ 8. Kdo je autorem knihy 

„Šachové záhady Sherlocka Holmese“? 9. Ve kterém populárním světovém díle se... 

 

Movsesjan nasadil k trháku 

Mladá fronta DNES - 28.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 15 - autor: (vot) 

Šachy a hry Arménský šachista Sergej Movsesjan v šestém kole hlavního 

velmistrovského turnaje Czech Open nepohrdl výhodou bílých figur a po 

vítězství nad do té doby prvním Indem Anuragem se s 5,5 body osamostatnil na 

čele. Půl bodu za ním je skupina pronásledovatelů včetn... 



Občané naší země se nemusejí bát. Šachisté žádného podvodníka na festival 

nepustí 

Pardubický deník - 28.7.2016 

rubrika: Pardubicko - strana: 03 - autor: ZDENĚK ZAMASTIL 

... Při jejich nekontrolovatelném pohybu se může stát, že se na nejstarší 

kontinent může dostat nebezpečná osoba. Festival šachu a her Czech Open je mezinárodní 

akce, kde se spolu snoubí mnoho ras i národů. I z těch řekněme problematických zemí. Jeho... 

 

Velmistrovský turnaj dává prostor talentům 

Pardubický deník +8 - 28.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 20 - autor: TOMÁŠ RAIS 

... pokračuje Cyril Ponížil, ačkoliv byl jeden tah od porážky proti 

Potapovovi,“ přiblížil Pisk. PŘEHLÍDKA NADĚJÍ Kromě 

nastupující šachové generace ze zahraničí se v hlavním turnaji 

představují i nadějní čeští šachisté, jako např. Thai Dai Van Nguyen 

(ročník... 

 

Na 64 polích 

Vyškovský deník +5 - 28.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 17 - autor: (kal) 

... soupisek pro všechny ligové soutěže. PARDUBICE. Na festivalu 

Czech Open se před začátkem hlavní soutěže konala řada turnajů v rapid šachu. Otevřené 

mistrovství ČR „Pardubický kraj Open“ mělo 150 účastníků. Zvítězil Kacper Piorun (Polsko) 

8(9) před Stanislavem... 

 

 

KLADENSKO 

Kladenský deník - 28.7.2016 

rubrika: Kladensko - strana: 06 

... hod.; prohlídky začínají každou celou hodinu. Výstavy Malá galerie České spořitelny v 

Kladně: Výstava fotografií – Michael Hanke; Šachy – turnaje mládeže; potrvá do 6. září. 

Otevřeno po+st 8.30-18 hod. a út, čt, pá 8.30-17 hod. Ateliér Kladno: Výstava –... 

 

Skokan 

Newsweek - 28.7.2016 

rubrika: Léto - strana: 106 - autor: Jiří Nádoba 

... závodech s mezinárodní účastí obvykle neměl šanci. Svoji parketu našel až 

ve sportu, ke kterému se dostal v Praze nad partií šachů. Nabídka účasti na High Jumpu ho 

zaujala, a tak ráno na Štvanici nasedl do dodávky, která u Příbrami sjela směrem na Sedlčany 

a... 

 



Připomenutí šachové olympiády 

Haló noviny - 29.7.2016 

rubrika: Píšete nám - strana: 11 

... hrdi. Nemuseli bychom si vypomáhat různými pochybnými nebo 

zkreslenými informacemi o naší historii. Významnými světovými událostmi 

jsou šachové olympiády. Také ta čtvrtá v roce 1931 vytvořila hned několik 

rekordů, i když později mnohonásobně překonaných. K... 

 

 

Láznička remizoval s Movsesjanem, ten dál vede 

Mladá fronta DNES - 29.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 13 - autor: (vot) 

Šachy a hry Armén Sergej Movsesjan včera remizoval černými v důležité 

partii proti nejvýše nasazenému Čechovi a obhájci vítězství Viktoru 

Lázničkovi. Od triumfu v hlavním velmistrovském turnaji na Czech Open jej tak dělí už jen 

dvě kola; jeho ambice nejvíc ohrožuje Ind... 

 

 

Láznička remizoval s Movsesjanem, ten dál vede 

Mladá fronta DNES - 29.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 13 - autor: (vot) 

Šachy a hry Armén Sergej Movsesjan včera remizoval černými v důležité partii 

proti nejvýše nasazenému Čechovi a obhájci vítězství Viktoru Lázničkovi. Od 

triumfu v hlavním velmistrovském turnaji na Czech Open jej tak dělí už jen dvě 

kola; jeho ambice nejvíc ohrožuje Ind... 

 

 

Czech Open: Kolik Čechů se udrží v nejlepší desítce hlavního 

klání? 

Pardubický deník +8 - 29.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 17 - autor: (tr) 

... Cyril Ponížil, remizovali ve vzájemné partii šestého kola. Druhá příčka patří 

Martinovi Červenému. „Ten podle mě hraje nejlepší šachy ze všech, což 

dokázal v šestém kole, kdy s černými figurami porazil silného Rusa Demidova. 

Ve vydařených výkonech pokračují i... 

 

 

Pardubický festival drží výsadní postavení 

Orlický deník - 29.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 16 - autor: ZDENĚK ZAMASTIL 

hraje strašně moc lidí šachy. Zářným příkladem je Německo. Když se podíváte 

na světový žebříček, tak nejvíce hráčů je tam právě z této země. A pak tu 



máme Rusko. V jeho případě už to sice není tak ideální jako před lety, ale pořád sem jeho 

šachisté jezdí... 

 

 

Doležalová vyskočila v 17 letech do širší české špičky 

Mladá fronta DNES - 29.7.2016 

rubrika: Jižní Čechy - strana: 15 - autor: Roman 

Šperňák 

slečna, která s atletikou kombinuje i jiný sport – 

šachy a hraje je dobře. Z minulosti má i medailová umístění z republikových mládežnických 

soutěží. „Neřekla bych, že jsem v tom dobrá, ale pořád hraju,“ odmítá skromně Doležalová. 

„Začínala jsem se šachy a... 

 

 

Sport pod olympijskými kruhy doplní koncerty 

Mladá fronta DNES - 29.7.2016 

rubrika: Příloha - Lipno olympijské - strana: 52 - autor: — Veronika 

Petrušková 

... jedinci určitě rádi navštíví Vyšší Brod, kde si prohlédnou 

olympijské známky a fotografie nebo si v Klášterní zahradě zahrají šachy a pétanque. Šachy 

budou k dispozici i v centrálním parku v Lipnu nad Vltavou. Mimo zcela jistě nezůstanou ani 

fotbaloví fanoušci. Na... 

 

 

Ve výsledcích a telegraficky 

Mladá fronta DNES - 29.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 13 

Johana Vrbacká (Sezemice) 17:28, 4. Julie Baarová (Újezd u Litomyšle) 17:31, 5. Jana 

Lorenčíková (Atletika Chrudim) 18:14. Šachy a hry CZECH OPEN 2016, Mezinárodní 

festival šachu a her, 27. ročník: PARDUBICE OPEN, velmistrovský turnaj, 7. kolo, výsledky 

na prvních deseti... 

 

 

Šachy 

Náchodský deník - 30.7.2016 

rubrika: Sport - Náchodsko - strana: 17 - autor: (jč) 

... 3,5/7, Cibulka 0,5/3) 4 (9). Další regionální hráči ještě nastoupili za jiná 

družstva. David Černý z Hronova hrál za tým Roškovy šachové akademie na 

třetí šachovnici a ziskem 3/6 přispěl k celkovému 25. místu. Radka 

Tauchmanová z Jiskry Jaroměř zase hájila ryze... 

 

 



Movsesjan zdolal Gangulyho a je krok od titulu 

Mladá fronta DNES - 30.7.2016 

rubrika: Kraj Pardubický - strana: 19 - autor: (vot) 

Šachy a hry Sergej Movsesjan je hodně blízko tomu, aby se podruhé v kariéře -

po dlouhých 21 letech - stal vítězem hlavního velmistrovského turnaje na Czech 

Open v Pardubicích. Loni arménský šachista skončil druhý za Čechem 

Lázničkou, ale letos už mu zřejmě prvenství nikd... 

 

 

Pardubický festival Czech Open drží výsadní postavení ve světě her 

Chrudimský deník - 30.7.2016 

rubrika: Sport - Chrudimsko - strana: 17 - autor: ZDENĚK ZAMASTIL 

hraje strašně moc lidí šachy. Zářným příkladem je Německo. Když se 

podíváte na světový žebříček, tak nejvíce hráčů je tam právě z této země. 

A pak tu máme Rusko. V jeho případě už to sice není tak ideál ní jako před lety, ale pořád 

sem jeho šachisté jezdí... 

 

 

Pořadatelé si mnou ruce. Islámský měsíc se vrátí na Czech Open až někdy za 

padesát let 

Pardubický deník - 30.7.2016 

rubrika: Pardubicko - strana: 03 - autor: ZDENĚK ZAMASTIL 

Ramadán skončil zkraje července a do Pardubic se vrátily početné výpravy. 

Pardubice – Náboženství a šachy. Tak tohle jde dohromady asi jako moře a 

cukr. Hlavně v Česku, kde je asi nejméně věřících v přepočtu na jednoho obyvatele. Jenže, 

když pořádáte celosvětovou... 

 

Pořadatelé si mnou ruce. Ramadán se vrátí na Czech Open až někdy za 50 let 

pardubicky.denik.cz - 30.7.2016 

rubrika: Ostatní sporty - strana: 00 - autor: Zdeněk Zamastil 

Pardubice - Ramadán skončil zkraje července a do Pardubic se vrátily početné výpravy. 

"Náboženství a šachy. Tak tohle jde dohromady asi jako moře a cukr. Hlavně v Česku, kde je 

asi nejméně věřících v přepočtu na jednoho obyvatele. Jenže, když pořádáte celosvětovou... 

 

Olympijský park Rio-Lipno finišuje. Podepsáno je memorandum s NP a CHKO 

Šumava 

sportovnilisty.cz - 30.7.2016 

rubrika: Články - strana: 00 

... povrch atletického hřiště ve Frymburku, molo pro jachtaře v Černé v Pošumaví, pumptrack 

v Lipně nad Vltavou, pingpongové venkovní stoly, šachové stolky nebo bezpečné branky na 

fotbalová hřiště. To všechno obohatilo sportovní infrastrukturu v obcích, kde se už za týden... 



 

Chvilka nad šachovnicí řídí Jan Kalendovský 

Vyškovský deník +5 - 30.7.2016 

rubrika: Sport - strana: 17 

... šachistka historie – devětatřicetiletá Maďarka Judit Polgárová, která s 

aktivní kariérou skončila v roce 2014? Řekli o šachu: „Jeden špatný tah zničí čtyřicet 

dobrých.“ (Horowitz) Josef Černovský Zlatá Praha 1889 Mat 3. tahem. Řešení z minulé... 

 

Hronov byl na Czech openu na začátku čtvrté desítky 

nachodsky.denik.cz - 31.7.2016 

rubrika: Fotbal - strana: 00 - autor: Redakce 

... 3,5/7, Cibulka 0,5/3) 4 (9).Další regionální hráči ještě nastoupili za jiná družstva. David 

Černý z Hronova hrál za tým Roškovy šachové akademie na třetí šachovnici a ziskem 3/6 

přispěl k celkovému 25. místu.Radka Tauchmanová z Jiskry Jaroměř zase hájila ryze... 

 

 


